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Sejem izziv drobnemu
gospodarstvu ;

Tako je pisulo na transparentu, s
katerim so bili občani obveščeni o
razstavi, ki je bila od 16. do 18.
junija v mali dvorani kina Dom v
Kamniku. Pokrovitelja sta bila ob-
činski odbor MGZ in Obrtno zdru-
ženje Kamnik. Pobudo za rastavo
sta dala občinski komite za družbe-
noekonomski razvoj ob veliki pod-
pori tovarne Utok Kamnik. Med
razstavljalci so se pojavili: Alprem,
Kemijska industrija Kamnik, Stol,
Utok, TP Kočna, Svilani!, TOZD
Trival (DonJt Medvode), Titan,
Rudnik kaolina in kalcita, Eksperi-
mentalna tkalnica, Usluga. Raz-
stavljenih je bilo već kot 150 izdel-
kov, za katere iščejo med kamniški-
mi obrtniki kooperante v širšem
slovenskem prostoru, pa tuđi obrt-
nike inovatorje. Kajti namen raz-
stave je bil dobiti izdelovak-e re-
zervnih delov, oddati obrtništvu
programe, s katerimi bi nadome-
ićali uvoz, programe, ki zahtevajo
tehnične izboljšave, ki sicer se nišo
zasedeni in tehnološko nišo za-
t r t o m

Drugo pomembno vodilo pri po-
slavitvi razstave pa je bilo zaintere-
sirati že zaposlene delavce v kamni-
ški industriji, da bi prevzeli progra-

me za delo na domu in programe za
predelavo odpadkov ter tako vsto-
pili med obrtniške vrste in sprostili
delovna mesta v združenem delu za
generacijo mladih.

Skupna cena navzočih pri otvori-
tvi je bila, da je združeno delo re-
sno sledilo pobudi in izhodiščem ter
to svojo resnost dokazalo tuđi s
tem, da so bili njihovi predstavniki

pripravljeni ves čas razstave dajati
interesentom vse potrebne infor-
macije. K uspehu razstave so po
svoje pripomogli tuđi oblikovalci in
aranžerji posameznih razstavljal-
cev.

Dokaz o pomembnosti razstave
in pomembnosti premikov v razvo-
ju drobnega gospodarstva je tuđi
ugotovitev, da so bili na otvoritvi,
ki jo je odprl predsednik izvršnega
sveta Skupšćine občine Kamnik
Franc Jeras, navzoči tuđi vsi člani
izvršnega sveta, poslovodni organi
združenega dela ter njihove nabav-
no prodajne službe.

Razšli so se z dogovorom, da se s
tako razstavo predstavijo tuđi v na-
slednjem letu ter da začeta akcija
ne srne zamreti

DANICA KOCIJANČIČ
•

Zelo radi ocenujemo, da imamo
v Kamniku drobno gospodarstvo
nadpovprečno razvilo v primerjavi
s Slovenijo. To je morda ćelo res,
če to razvitost ocenjujemo po števi-
lu delavcev v zasebnem sektorju.
Toda drobno gospodarstvo nam da-
je le 8% družbenega proizvoda, od
tega družbeno le 2,5%. Ob sora-
zmerno velikem številu obrtnih de-

lavnic imamo nepokrita področja
proizvodne in storitvene dejavno-
sti. Zato smo v družbenem planu
občine napisali, da je razvoj drob-
nega gospodarstva ena od prioritet-
nih nalog. Toda v prvih treh letih
planskega obdobja se na tem po-
dročju ni veliko premaknilo. In za-
kaj ne? Ne bom našteval občih
vzrokov, kot so splošna jugoslovan-

ska usmerjen'ost v industrializacijo,
pa v to, da je vsako podjetje hotelo
proizvajati vse v okviru lastne ogra-
je, pa tuđi če je za nek nujen proi-
zvod moralo kupiti drag stroj in je
bil ta stroj potem zaseden le teden v
letu. Ne bom navajal tuđi ne tega,
da smo rajši kupovali v tujini vse od
vijaka dalje, namesto da bi upora-
bili lastno pamet in ga proizvedli
doma, pa niti o tem, da je krpanje
čevljev ali pa oblek postalo kar sra-
motno delo, je ob otvoritvi razstave
dejal Franc Jeras, predsednik izvrš-
nega, sveta in nadaljeval.
Na prvo mesto odprtih vprašanj po-
stavljam prostor za razvoj drobne-
ga gospodarstva. Se vedno nimamo
opredeljeno, kje borno razvijali
proizvodno obrt in kje storitveno.
Gre tuđi za vprašanje določitve na-
membnosti lokalov v mestnem je-
dru. O teh vprašanjih borno morali
z vso odgovornostjo ponovno spre-
govoriti in se odločiti še letos, ko
borno sprejemali prostorski del
družbenega plana.

Naslednji vzrok je še vedno pre-
majhna iniciativa tako delovnih or-
ganizacij, kot drobnega gospodar-
stva pri iskanju proizvodov in stori-
tev, kjer se morata obe veji gospo-
darstva dopolnjevati. Današnja
razstava je le prvi korak pri iskanju
teh stičnih točk, predlagani pa, da
vsaka večja delovna organizacija v
Kamniku organizira stalno razstavo
proizvodov in idej, ki jih bo ponu-
jala drobnemu gospodarstvu.

Eden od vzrokov je tuđi preveč
socialen odnos do tistega dela drob-
nega gospodarstva, ki slabo gospo-
dari ali pa s svojim ravnanjem ćelo
kvari ugled stroki. Če borno hoteli
dvigniti turistično ponudbo na višjo
raven, bo treba zapreti tuđi kakšno
oštarijo, ki nam dela sramoto in
lokal dati boljšemu gospodarju.

Pa tuđi bolje se borno morali or-
ganizirati za dosego postavljenih ci-
Ijev. Gre za usklajeno akcijo vseh,
ki v tem procesu sodelujejo: predv-
sem pa za združeno delo, obrtna
združenja, bančni sistem in nena-
zadnje tuđi politično akcijo, kajti
marsikaj bo treba spremeniti tuđi v
naši miselnosti, če borno cilj hoteli
doseči, je povedal Franc Jeras.

Program prlreditev v počastitev
praznika občine
Kamnik-ju lij 1983
SOBOTA, 9. julija,
ob 19. uri Promenadni koncert pihalne godbe Kamnik na Titovem trgu v Kamniku
NEDELJA, 10. julija,
ob 15. uri Spominska svečanost ob obletnici požiga vaši Gradišće pri spomeniku žrtvam fašizma v
Gradišću
NEDELJA, 17. julija,
ob 9. uri Veliki nagradni šahovski brzoturnir za prehodni pokal SO Kamnik v prostorih ŠK
Komenda
TOREK, 19. julija,
ob 19. uri Slavnostna seja ob 90-letnici Planinskega društva Kamnik v Srednješolskem centru
Rudolfa Maistra v Kamniku
ČETRTEK, 21. juUja,
ob 20.30 Predvajanje jamarskih filmov za kavarno Veronika v Kamniku
PETEK, 22. julija,
ob 9. uri Slavnostna seja obćinske skupšćine v Srednješolskem centru Rudolfa Maistra v Kamniku,
kjer bo v avli pred večnamenskim prostorom tuđi razstava »Titova srečanja s Kamnikom«
ob 15. uri Odprtje prodajnega centra v Arboretumu Voleji potok
ob 20. uri Tradicionalni miting na Titovem trgu v Kamniku
SOBOTA, 23. julija,
ob 11. uri Odprtje planinske koče na Kamniškem sedlu
ob 8. uri Odprto prvenstvo Kamnika v tenisu na teniškem igrišču v Kamniku
ob 9. uri Turnir trojk v odbojki na zunanjem odbojkarskem igrišču v Kamniku
NEDELJA, 24. julija,
ob 14. uri Kasaške tekme za pokal Kamnika, preskakovanje ovir za memorial Alenke Žnidar na
hipodromu v Komendi
ob 15. uri Odprtje doma varnosti in zaščite v Kamniku ob Steletovi cesti, s tovariškim srečanjem; ob
14. uri pa bo zbor gasilcev, članov civilne zaščite, narodnih noš pred gasilskim domom v mestu; ob
14.30 parada gasilcev skozi mesto do novega doma varnosti in zaščite
TOREK, 26. julija,
ob 18. uri Koncert godbe Ljudske milice iz Ljubljane na Titovem trgu v Kamniku
SOBOTA, 30. julij
ob 15. uri Srečanje izseljencev v Kamniški Bistrici
Z UDELEŽBO NA PRIREDITVAH POČASTIMO NAS PRAZNIK!

DRUŽBENOPOl.HTČNE ORGANIZACIJE
IN SKUPŠČ1NA OBČINE KAMNIK

»Vestnikov vlak« v Kamniku
Sobota, 4. junija je bila za tisoč Pomurcev in

tuđi za Kamničane prav poseben dan. Za Po-
murce zato, ker so s tradicionalnim Vestnikovim
vlakom obiskali Kamnik, za Kamničane zato,
ker so hoteli potrditi sloves dobrih gostiteljev.

Goste iz Pomurja je na železniški postaji v
Kamniku pričakalo veliko ljudi, k vzdušju so
prispevale tuđi narodne nose fn pihalni orkester.
Po sprejemu so se gostje napotili na ogled de-
lovnih organizacij in naših kulturnih in turistič-
nih znamenitosti. Kot nalašč je svoje prispevalo
tuđi vreme, tako da so lahko gostje, vajeni
ravnine, občudovaii tuđi naše planine, na kate-
rih so se beiile zaplate snega. Hitro so bila
sklenjena nova poznanstva in prisrčni stiki med

Kamničani in Pomurci. Tako je bilo tuđi na
družabnem srečanju v športni dvorani pri
Osnovni soli FranaAlbrehta, kjer je za prijetno
razpoloženje poskrbel ansambel bratov Krt, po-
pestrila pa sta ga že znani prekmurski humorist
Dodo in naš Franček s svojim prvim a razre-
dom. Folklorna skupina iz Kamniške Bistrice'pa
je prikazala narodne pleše.

Žal se je družabno srečanje prekmalu konča-
lo, saj je naše goste čakala pot domov. Odhajali
so zadovoljni, saj so videli in doživeli mnogo
lepega, srečali nove ljudi in navzelai z njimi
stike. Stike pa je navezalo tuđi Turistično druš-
tvo, ki jih bo v bodoče še razvijalo in krepilo.

JZ

Letošnji izvoz še
za ostaj a za lanskim

Kamniško gospodarstvo je v
prvih štirih mesecih leta izvozilo
za 384,2 milijona dinarjev - to-
rej se je izvoz v primerjavi $ tri-
mesečjem nekoliko popravil, še
vedno pa je, upoštevaje isti tečaj
dolarja za 18,6 odstotka nižji kot
v lanskih šturih mesecih. Po prvih
podatkih se je maja izvoz se ne-
koliko izboljšal, vendar ne kaže,
da bi ob polletju dosegli lansko-
letni izvoz.

Dokaj uspešno so izvažali v
Utoku, Svilanitu in Eksperimen-
talni tkalnici, medtem ko je bil
izvoz slabši v Titanu (administra-
tivna prepoved izvoza v Italijo).

Proizvodnja je bila v štirih me-
secih za 0,6 odstotka večja kot v
enakem lanskem obdobju, maj-
ska pa za približno odstotek več-
ja kot maja lani. Manjšo proi-
zvodnjo imajo v Rudniku kaoli-
na, Svitu, Stolu in Eti.

Natančnih podatkov o dohod-
kovni uspešnosti v petih mesecih
še ni, upoštevajo trimesečne po-
datke pa dobro poslujejo v Ek-
sperimentalni tkalnici, Eti, Svila-
nitu, Utoku in Menini. V vseh
teh organizacijah pričakujejo ob
polletju enako dobre rezultate.
Slabši uspeh pa pričakujejo v Ti-
tanu, še zlasti, če ne bode dobili
soglasja za višje cene.

Sicer pa v gospodarstvu, kjer
se je oskrba s surovinami in re-
promateriali nekoliko izboljšala
(v Utoku jim vseeno primanjku-
je kož, v Alpremu pločevine, po-
hištvenih cevi, barv in lakov, v
Titanu cinka in valjane pločevi-
ne, v Svitu baivnih kovin in oro-
dnih jekel. v Svilanitu pa bom-
bažne preje) opozarjujo na veli-
ko povećanje ubrenicnitev Oiste-
ga dohoilkii / onveznostmi po sa-
moupravnih sporazumih. kar
znianjšuje njihovo akumulutivno
sposobnost.

Kot vzrok za nedoseganje
proizvodnih planov in slabe fi-
nančne rezultate v delovnih or-
ganizacijah navajajo tuđi po-
manjkanje delavcev, zlasti ga ob-
čutijo v Rudniku kaolina in kal-
cita in Kemijski industriji, v Uto-
ku in Svitu pa manjka strokov-
njakov.

Ob polletju pričakujejo boljši,
a ne pozitiven poslovni uspeh v
Stolu (TOZD ploskovno pohiš-
tvo je imel v trimesečju 21,3 mi-
lijona din izgube; izgubo, ki bo
ob polletju odpravljena, so imeli
še v tozdih Delavska restavracija
in tehnične storitve), z zaposlitvi-
jo nekaj manjkajočih delavcev si
obetajo boljši poslovni uspeh tu-
đi v Rudniku kaolina (v treh me-
secih 4,8 milijona din izgube).
Izguba v Komunalnem podjetju
se še povečuje, a pričakujejo, da
se bodo v drugem polletju ra-
zmere popravile. V Zarji so izgu-
bo že pokrili.

Izvršni svet skupšćine občine
je na seji 6. junija 1.1. razpravljal

o gospodarjenju v občini v prvih
petih mesecih letošnjega leta in
sprejel naslednja stališča:

- izvršni svet predlaga, da ga
organizacije združenega dela
pravočasno seznanijo s težavami,
ki nastajajo pri nabavi surovin,
da se bo lahko vključeval v reše-
vanje nastalih težav,

- izvršni svet poziva vse delov-
ne organizacije, da vložijo vse
napore za povećanje proizvodnje
in doseganje boljših izvoznih re-
zultatov,

- izvršni svet si bo prizadeval,
da bodo sredstva za skupno in
splošno porabo rastla v resolucij-
skih okvirih; v zvezi s tem si bo
IS prizadeval za selektivno
zmanjševanje obremenitev go-
spodarstva, predvsem izvozno
usmerjenega,

- organizacije, ki poslujejo z
izgubo ali na meji rentabilnosti
morajo ugotoviti vzroke za na-
stali položaj in pripraviti ustrez-
ne programe za izboljšanje sta-
nja.

Kmečka ohcet
v Kamniku
Del tradicionalne kmečke oh-

ceti v Ljubljani, na kateri sklepa-
jo zakon mladi iz Jugoslavije in
tujine, se bo letos spet odvijal v
naši občini, in sicer v petek, 24.
junija. Program prireditve je na-
slednji:

9.30 — tiskovna konferenca v
Titovem dvorcu v Kamniški Bi-
strici
10.30 — — »voz novinarjev / ni-
halko na Veliko planino
11 (X) - prevoz parov / nihalko
na Veliko planino

11.30 - planinski krst
12.00 - obisk pri planšarjih
13.00 — obdaritev parov in kosilo
14.30 - ogled Kamniške Bistrice
15.00 - odhod parov in novinar-
jev v Mekinje
15.30 - nakladanje Kile na kme-
tiji Švebu v Mekinjah
16.30 - prevoz bale in parov iz
Mekinj do Trga prijateljstva
I \.00 - prikii/ kmeOkih opravi! \/
Srednje vaši n;\ Trgu prijateljstva
IX.00 - veselica na Trgu prija-
teljstva
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OD VSEPOVSOD Priprave na volitve v SZDL
• Varčevanje se vse bolj širi

IJUBLJANA - Kot ugotavljajo v slovenskih bankah, ljudje bolj
varčujcjo, čeprav osebni dohodki realno upadajo. Tako so imeli
občani v Ljubljanski banki konec aprila nekaj već kot 73 milijard
dinarjev. V jugoslovanskih bankah pa so imeli ljudje istega meseca
269,7 milijarde dinarjev, pri čemer odpadc nekaj več kot 30 odstot-
kov vsega denarja na Ljubljansko banko,

• V vrstah ZKJ ni prostora za karieriste
BEOGRAD - Od 12. kongresa dalje so centralni komite ZKJ,

njegovi organi in telesa ter nekateri najvišji funkcionarji dobili 2308
predlogov, pritožb in-prošenj, kar je približno toliko kot prej. Veči-
noma ljudje v pritožbah opozarjajo na svoje probleme in težave,
hkrati pa zahtevajo, da naj vrste komunistov zapustijo vsi tišti, ki so v
ZKJ vstopili le zato, da bi dosegli osebnc cilje. Največ pritožb
oziroma predlogov je prišlo iz Srbije, zatem s Hrvaške, BiH, Vojvo-
dine, Makedonije, Kosova, Slovenije in Crne gore. Iz tujine so prejeli
29 pritožb in predlogov.

• Veliko dela za (uje partnerje
LJ UBIJANA - Slovenske gradbene organizacije, pa tuđi nekatere

druge, so lani opravile v tujini za 359 milijonov dolarjev del, kar je
bilo za 65,9 odstotka več kot leta 1981. Več kot tri četrtine del so
opravili v deželah v razvoju, v razviti državah nekaj več kot 16
odstotkov, v socialističnih državah pa šest odstotkov del.

• Dobro delo slovenske industrije
LJUBLJANA — Po podatkih slovenskega statističnega zavoda je

maja letos slovenska industrija izdelala za 4,5 odstotka več kot maja
lani. Kot ugotavlja zavod, so k temu povećanju največ prispevale
pohištvena in strojna industrija, žage in tovarne plošč ter ubutvena
industrija. Po teh podatkih je bilo v slovenski industriji maja zaposle-
nih nekaj več kot 358 tisoč delavcev, kar je za 1,1 odstotka več kot v
istem mesecu lani, hkfati pa so zaloge dokončanih izdelkov za 11
odstotkov večje kot v istih mesecih lani.

• Manj denarja za nafto kot smo načrtovali
BEOGRAD - Kot je zapisano v letošnji energetski bilanci Jugo-

slavije, naj bi v prvih petih mesecih porabili 6,5 milijona ton surove
nafte, sedanji podatki pa kažejo, da je poraba znašala le 4,9 milijona
ton. Kot meni ZIS, v prihodnjih mesecih ne bo težav pri oskrbi z
nafto, saj naj bi v naslednjih mesecih iz Sovjetske zveze uvozili
nekako 6,5 milijona ton nafte, kar je za dva milijona ton več, kot je
bilo predviđeno v energetski bilanci. Pomembno je vsekakor to, da
borno zaradi upadanja cen nafte zanjo porabili tuđi manj denarja -
namesto planiranih 1657 le 1100 milijonov dolarjev.

• Cene se dvigajo iz meseca v mesec
BEOGRAD — Statistika je svojevrsten, a tuđi silno nazoren kaza-

lec gospodarskoga dogajanja: tako kaže, da so se drobnoprodajne
cene v maju v primerjavi z istimi cenami v aprilu povećale za 2,6
odstotka, kar pomeni, da so v letošnjih mesecih zrasle že za 14,8
odstotka. Pač pa so bile letošnje majske cene v primerjavi s cenami
maja lani vcčje za 34,3 odstotka. Maja so se najbolj podražili
kmetijski izdelki (5,3 odstotka), zatem pa kruh, sveže sadje, riž, ribe
itd.

Jeseni se i/teka štiriletno man-
datno obdobje občinske konfe-
rence SZDL in njenih organov,
zato bo jesenska programska se-
ja občinske konference obenem
tuđi redna volilna seja. To pa ji
postavlja nekoliko širše okvire.
Poleg zaključka kandidacijskih
in volilnih postopkov v občinski
organizaciji SZDL bo morala
oceniti tuđi delo Socialistične
zveze v preteklem štiriletnem
mandatnem obdobju, uresniče-
vanje programa dela v zadnjem
letu, sprejeti bo morala program-
ske usmeritve za naslednje štiri-
letno mandatno obdobje in pro-
gram dela za naslednje leto. Za
uspešno delo te programsko-vo-
lilne seje pa bo potrebno precej
trdih, napornih in organiziranih
priprav, saj bo le temeljito pri-
pravljena seja lahko jasno in z
vso odgovornostjo zacrtala delo
v naslednjem mandatnem ob-

•Mobju.

Samo priprave pa bi lahko raz-
delili na tri sklope: vsebinskc, or-
ganizacijske in kadrovske pri-
prave.

Nedvomno je to mandatno ob-
dobje eno najbolj razgibanih ob-
dobij, saj je značilno po velikih
spremernbah tako v gospodar-
skem kot političnom življenju.
Prav skozi to pa bo treba oceniti
delo socialistične zveze, predv-
sem z vidika, kako je znala oce-
niti družbena nasprotja, kako se
je znala odzivati in vključevati
pi njihovem razreševanju in ka-
ko uspešna je bila pri tem. Jasno
mora oceniti in analizirati prete-
kla dogajanja ter iz teh spoznanj
graditi svoje usmeritve za delo v
prihodnosti. Le na ta način zago-
tovljena kontinuiteta dela bo
omogočala tuđi kontinuiteto na-
še politične aktivnosti in prispe-
vala k razreševanju perečih od-
prtih vprašanj, ki so bistvena za
naš nadaljnji razvoj. Vsak način,
pri katerem ne bi potegnili jasnih
razmerij med preteklostjo, seda-
njostjo in bodočnostjo bi bil nc-
racionalen.

Za boljše in učinkovitejše delo
v prihođnjem mandatnem ob-

dobju pa je izrednega pomena
tuđi dosledno uresničiti načelo
kadrovanja pravega človeka na
pravo mesto. To pa sodi v sklop
kadrovskih priprav na volitve v
SZDL, ki so se začele s postop-
kom evidentiranja. Evidentira-
nje bo potekalo v vseh frontnih
delih socialistične zveze, potreb-
no pa bo z vso odgovornostjo in
na podlagi znanih kriterijev evi-

dentirati kar najboljše kandidate
za nosilce vodilnih funkcij in or-
gane občinske organizacije
SZDL. Ob tem ho seveda po-
trebno upoštevati in dosledno iz-
peljati tuđi demokratične po-
stopke kadrovanja, ki so pogoj,
da bodo evidentirani in kandidi-
rani najboljši kandidati.

Volitve bodo potekale v kra-
jevnih organizacijah SZDL v ok-

tobru, medtem ko bo program-
ska volilna seja občinske konfe-
rence SZDL novembra. Časa ni
na pretek, .priprave pa morajo
biti organizirane in temeljite. Ob
tem pa ne srnemo zanemariti te-
kočih nalog, ki jih pred šocinli-
stično zvezo postavljajo tekoča
dogajanja.

J. Z.

Spremembe in dopolnitve
družbenega plana občine

Občinski izvršni svet je na svoji
zadnji seji (v petek, 17. junija)
obra v na val predlog sprememb in
dopolnitev družbenega plana obči-
ne za to srednjoročno obdobje.
Skupščinski /bori naj bi dokument
obravnavali in sprejeli še pred po-
čitnicami.

V javni razpravi o osnutku spre-
memb in dopolnitev družbenega

dogovora je bilo precej pripomb,
većino je izvršni svet upošteval.

Predlog sprememb in dopolnitev
se od osnutka razlikuje v nasled-
njem:

- V Alpremu so svoje razvojne
nacrte nanovo opredelili. Predno-
sten sicer ostaja razvoj kvalitetne
površinske obdelave kovin, z
izboljšano tehnologijo in kvaliteto

izdelkov pa naj bi si povećali izvoz-
ne možnosti. Dodatnega zaposlova-
nja (okrog 60 delavcev) ne načrtu-
jejo več, pač pa le izboljšanjc kvali-
fikacijske strukture.

- V Menini so finančni obseg
poslovanja s 6 znižali na 4-odstot-
no, zaposlovanje z 2 na 1 -odstotno,
produktivnost dela pa s 4 na 3-
odstotno povećanje.

- V Eti naj bi finančni uspeh
namesto 7 porastel za 4 odstotke,
prihodek naj bi se povečal za 4,6
(ne 7,7) odstotka, investicijske na-
ložbe so s 65 milijonov skrčili na
40,8 milijona.

- Trgovsko podjetje Kočna bo
naćrtovana skladišča za blagovne in
tržne zaloge- zgradilo le, će bodo
denar prispevali tuđi vsi soinvesti-
torji. Iz programa so crtali drugo
fazo komunalnega urejanja za pre-
skrbovalni center na Perovem, vanj
pa vnesli izgradnjo samopostrežne
trgovine v Nevljah.

- Komunalna skupnost naj bi
uresničila tište naloge, ki si jih je
zastavila v prvotnem družbenem
nacrtu.

- V stanovanjski dejavnosti bo
namesto predviđenih 1230 stano-
vanj zgrajenih le 880.

- V PTT prometu so investicije s
129,8 milijona znižali na 10 milijo-
nov din, tako da ostane v nacrtu lc
gradnja pošte v Kamniku.

- V izobraževanju je k investici-
jam dodana adaptacija osnovne so-
le oziroma ureditev šestih učilnic v
soli Komenda.

- V otroškem varstvu je dodana
adaptacija osnovne sole v Nevljah,
s katero bosta pridobljena dva od-
delka za otroško varstvo.

- V socialnem skrbstvu ni bi-
stvenih sprememb, v predlogu pa je
odpravljena tiskarska napaka, saj
bodo zmogljivosti doma upokojen-
cev povećali za 80 in ne le 30 po-
stelj.

- V zdravstvu je upoštevana do-
končna odločitev, da se v tem sred-
njeročnem obdobju začne fazna
gradnja novega zdravstvenega
doma.

Zlati desetletniki
Letošnjega 14. tabora slovenskih

pevskih zborov v Šentvidu pri Stični
se je v nedeljo, 19. junija udeležilo
kar sedem pevskih zborov iz Kamni-
ka, kar je doslej največje število iz
naše občine. Med več kot sedem tisoč
pevci so bili tuđi pevci moškega pev-
skega zbora »Solidarnost« iz Kamni-
ka, ki so prejeli priznanje za že deseto
sodelovaijje na taborih pevskih zbo-
rov v Šentvidu pri Stični. Pred tem
največjim zborom slovenskih pevcev
so pevke in pevci »Solidarnosti« v
soboto, 11. junija sodelovali s še enaj-

stimi drugimi zbori na že tradicional-
nem malem taboru pevskih zborov
pod naslovom »Pojo naj ljudje« v
Grižah, katerega vsako leto organizi-
rajo prizađevne pevke tamkajšnjega
zbora.

Prvi del letošnje pevske sezone bo-
do pevke in pevci »Solidarnosti« zak-
ljučili s koncertom, ki bo v petek, 24.
junija ob 20.30 v dvorani kina
»Dom« v Kamniku. Ljubitelji zbo-
rovskega petja - vabljeni.

J. M.

Občinski inspektorat Kamnik
objavlja prosta dela in naloge

urbanističnega in gradbenega
inšpektorja

Pogoji: visoka izobrazba, FAGG, 3 leta delovnih iz-
kušenj

Poleg navedenega morajo kandidati izpolnjevati tuđi
druge pogoje, ki se preverjajo v postopku izbire.

Prijave s priloženimi dokazili sprejemamo 15 dni po
objavi na naslov: Skupščina občine Kamnik, Titov
trg 1.

Kandidati bodo obveščeni o izbiri v roku 30 dni od
končanega postopka izbire.

Štirideset let taborišča Pod/jubelj
Sivo jutro v Kamniku nam ni obetalo lepega dneva, toda po nekaj kilometrih vožnje je deževje

prenehalo. Podljubelj je bil v tem od dežja opranem jutru še bolj svečan.
Stoštirideset praporov je obkrožalo prireditveni prostor. Zaigrala je tržiška godba, zapel Partizan-

ski pevski zbor, pozdravili so nas predsednik ZZB občine Tržič in oba predstavnika Avstrije in
Italije. Spored je enkratno vodil in povezoval profesor Jože Logar. Sledila je ura zgodovine.
Profesor je spraševal, Jožica Zoraja-Pupa, taboriščnica, je odgovarjala, kot da bi bilo včeraj. Oko
mnogih se je orosilo, mladina, ki je ni bilo malo, je zbrano prisluhnila.

Pripoved je segla do srca vsem navzočim. Tega se res ne da pozabiti. Organizatorju ih nastopajo-
čim vse priznanje. jyj Q

S seje skupščine skupnosti za zaposlovanje

Nekoliko več nezaposlenih
Osrednja pozornost delegatov na

zadnji seji samoupravne skupnosti
za zaposlovanje je bila namenjena
dvema poročiloma, ki ju je pripra-
vila strokovna služba skupnosti:
poročilu o zaposlovanju v prete-
klem letu in poročilu o zaposlova-
nju v prvem trimesečju letošnjega
leta.

Na skupšeini so ocenili, da ra-
zmere na tem području v občini
nišo preveč optimistične, da pa ra-
zloga za kakršenkoli preplah ni.

Poročilo za preteklo leto ugotav-
lja, da se je število zaposlenih pove-
ćalo za 0,8%, pri čemer je dinami-
ka zaposlovanja v globalu presegla
načrtovano rast v resoluciji. Zapo-
slenost se je predvscm povećala v
negospdarstvu, v gospodarstvu pa
le za 0,3%; za primerjavo: z resolu-
cijo je bilo načrtovano 0,5% pove-
ćanje v gospodarstvu in ničelno v
negospodarstvu. Pod republiškim
povprečjem (1,9%) je bila relativ-
na brezposelnost, ki je bila konec
decembra v občini 1,2%; konec
preteklega leta je bilo prijavljenih
pri skupnosti 130 iskalcev zaposli-
teve, kar je 8% več kot preteklo
leto. Delovne organizacije so skup-
nosti prijavile 1603 potrebe po de-
lavcih, od tega je bilo /asedenih
90%. Pri tem skupnost ugotavlja,
da v kvalifikacijski strukturi potreb
ni bilo bistvenih premikov, kljub
temu pa se je kvalifikacijska struk-
tura zaposlenih zboljšala in to zara-
di boljšega kritja potreb po kadrih s
strokovno izobrazbo.

Glede zaposlovanja pripravnikov
poročilo navaja, da jih OZD sicer
zaposlujejo, vendar je kar tretjina
pripravnikov sklenila delovno ra-
zmerje le za določen čas. Ob tem
moćno zbode dejstvo, da so v orga-

nizacijah združenega dela opravili
samo.v prvih osmih mesecih prete-
klega lota 298.220 nadur, pretežno
v gospodarstvu in tako z nadurnim
delom nadomestili 205 delavcev.

Iz ugotovitev o zaposlovanju v
prvih treh mesecih letošnjega leta
pa je razvidno, da zaposlovanje v
občini upada, kar je nedvomno
odraz zaoštrenih gospodarskih ra-
zmer. Glede na realizacijo potreb
se je poslabšala tuđi kadrovska
struktura, brezposelnost je v pri-
merjavi z enakim obdobjem lani v
porastu in znaša 1,27%, pri čemer
se je povećalo število iskalcev zapo-
slitve s srednjo in visoko izobrazbo,
število iskalcev prve zaposlitve pa
se v primerjavi s preteklim letom ni
povećalo. Zaposlovanje pripravni-
kov se odvija počasneje kot v ena-
kem obdobju lani; na skupnosti pri-
cakujejo, da se bodo razmere pre-
cej izboljšale v tretjem trimesečju.

Kor je zaključen tuđi vpis v pro-
grame srednjega, višjega in visoko-
ga izobraževanja, so znani tuđi to-
vrstni podatki. V programe usmer-
jenega izobraževanja se je vpisalo
91% učencev, ki zaključujejo ose-
mletko. Čeprav se jih je od tega kar
69% vpisalo v proizvodne pokliče,
v občini beležijo primanjkljaj pri
vpisu v kemijsko, gradbeno, lesno
in rudarsko usmeritcv.

V višje in visoke sole se je vpisalo
165 kandidatov; vpis za redni studij
je za okoli 17% manjši kot preteklo
leto, za studij ob delu pa enak. Gle-
de na kadrovske potrebe in možno-
sti vključitve v studij so na skupno-
sti ocenili kot prevelik vpis na: višjo
Solo za zdravstvene delavce, peda-
goško akademijo, medicinsko fa-
kulteto in tuđi agronomijo.

V razpravi so delegati opozorili
na možnosti zaposlovanja v drob-
nem gospodarstvu, kjcr so možno-
sti v občini precejšnje, seveda pa je
potrebno pred tem razmere na tem
področju urediti in hkrati nakazati
perspektivo.

Delegati so moćno kritizirali
»30-letno prakso nekaterih kamni-
ških delovnih organizacij«, ki dosc-
gajo iz meseca v mesec ogromno
število nadur in zahtevali, da organi
samoupravljanja in služba družbe-
nega knjigovodstva v teh delovnih
organizacijah pregledajo in raz-
pravljajo o takem načinu poslova-
nja, ki je v sedanjih zaposlitvenih
razmerah več kot nekorekten. Na
skupščini so bili tuđi mnenja, da je
potrebno spodbuditi delo in izme-
njavo mnenj v kamniškem društvu
kadrovskih delavcev.

V nadaljevanju seje so se delega-
ti seznanili še'z gradivom za 6. sejo
skupščine Zveze skupnosti za zapo-
slovanje SRS in se strinjali, da bo
delegat na sejo, ki bo 20. junija,
prenesel nekatera stališča in pri-
pombe. Delegati so pregledali tuđi
finančni poručili skupnosti za /apo-
slovanje in sklada za stipendiranje,
ki kazeta, da je poraba potekala v
predviđenih mejah. Odbor za ka-
drovske in finančne zadeve pa so
pooblastili, da lahko ob morebitni
korekciji prispevne stopnje navzdol
ustrezno ukrepa in nato obvesti
skupščino.

Delegati so soglašali tuđi s spre-
jemom samoupravnega sporazuma
o uvedbi in izvajanju enotne skup-
ne evidence prejemnikov socialno-
varstvenih pomoći in enotnem nači-
nu uveljavljanja socialno-varstve-
nih pravic.

M. C.

Iz glasil delovnih organizacij

ETA na prelomnici novih
perspektiv in razvojnih
možnosti

Tako kot velja leto 1963 za preo-
brat v razvoju ETE (takrat je bila
zgrajena nova tovarna), lahko trdi-
mo, da je leto 1983 tuđi prelomnica
v nadaljnjem razvoju ETE. Delavci
ETE smo se dne 16. maja 1983 na
referendumu izjavili, da se združi-
mo v SOZD Mercator. Odločitev
za ta korak ni bila lahka, saj prav
letos praznujemo 60 lotnico obsto-
ja ETE. Veliko strokovnega dela in
preverjanj je bilo potrebno za obli-
kovanje tako pomembne odločitve,
še več pa pripravljalnega dela za
sestavo elaborata o upravičenosti
združitve v SOZD Mercator, kjer
smo morali opredeliti temeljne cilje
naše združitve, ki naj bi bili tuđi
podlaga za nadaljnji razvoj naše
delovne organizacije. Komisiji, ki
je pripravila elaborat je zato po-
trebno dati vse priznanje, saj je
svoje delo temeljito in uspešno
opravila. Priznanje pa je treba dati
tuđi družbenopolitičnim organiza-
cijam in samoupravnim organom
ETE v celotnem pripravljalnem po-
stopku do uspešne izvedbe referen-
duma.

Rezultati referenduma so bili iz-

jemno dobri. To dokazuje, da so
delavci ETE razumeli pomen take
odločitve in glasovali zanjo z izje-
mno visoko stopnjo samoupravne
odgovornosti in moralne osvešče-
nosti. Kolektivu, ki se zna in more v
tako odločilnih trenutkih vesti in
odločati tako razumno in odgovor-
no, pa se ni treba bati prihodnosti.
Prav ta prihodnost, nove možnosti
razvoja in večja ter trdnejša mate-
rialna osnova, pa dobivajo s to našo
odločitvijo nove razsežnosti.

Treba je namreč vedeti, da je v
izjemno zaoštrenih gospodarskih
razmerah tuđi ETA prišla v zelo
kritičen položaj (spomnimo se lan-
skih težav s prodajo iif 9. mesečne-
ga rezultata poslovanja), ko smo
zaradi zanirznitve cen in slabe aku-
mulativnosti ter drugih zunanjih
vplivov (vezana trgovina), tako
oslabili našo materialno osnovo, da
nismo bili več sposobni vlagati v
nadaljnji razvej ETE. Od zgraditve
novega skladišča nismo imeli prak-
tično nobenih večjih investicij več,
pa tuđi v prihodnosti ni nič bolje
kazalo. To pa pomeni stagnacijo in

nazadovanje v nadaljnjem razvoju
ETE, kar bi nas v nekaj letih pripe-
Ijalo do hudih težav.

Z združitvijo v SOZD Mercator
se nam odpirajo nove možnosti na-
daljnjega razvoja. Predvsem od nas
samih bo odvisuo, kako borno izko-
ristili prednosti, ki jih nudi članstvo
v takem sistemu. Treba pa bo iudi
opravičiti zaupanjc, ki nam je bilo
izkazano s strani SOZDA Merca-
tor, kot solidni dobro organizirani
delovni organizaciji. Pred nami je
namreč žc sezona, od nje pa bo tuđi
odvisno, kako borno letos gospoda-
rili. Smatramo, da je problem cen
in prodaje rešen, važno pa bo, da
borno čim već in kvalitetno proi-
zvedli ob kar najmanjših stroških.
Ob takem gospodarjenju pa se nam
ne VH> treba bati zaključka poslov-
nega leta. V četrtletnih obdobjih do
konca' poslovnega leta moramo za-
to dosegati čim boljše poslovne re-
zultate. To ni pomembno samo za-
radi predviđenoga povećanja OD z
julijem, temveč tuđi zaradi planira-
nih večjih investicij v začetku leta
1984.

Alojz FRANC



KAMNIŠKI OBČAN / 20. JUNIJA 1983

Praznik KS Kamniške Bistrice
Vsako leto se krajani Kamniške

Bistrice pridno pripravljaju na pri-
reditve ob krajevnem prazniku - 9.
juniju. Letos so bile prireditve ob
prazniku v soboto, 11. in nedeljo,
12. junija.

V sobolo popoldne so se.motori-
sti in številni lastniki drugih osebnih
vozil zbrali na odseku ceste Ka-
mnik-Kamniška Bistrica-Veliki

jez. S cvetjem in zastavicami na
avtomobilih se je povorka bližala
cilju pri OŠ Kamniškega bataljuna
Stranje. V prostorih te sole je bila
ob 19. uri proslava ob krajevnem
prazniku. Sodelovali so učenci OŠ
in mladinci krajevne skupnosti. Ob
analizi uresničevanja programa v
preteklem letu smo ugotovili, da je
bila v celoti izpolnjena najvećja že-

lja krajanov vaši Bistričica, da se
čimprej razširi in asfaltira cesta do
njihovih kmetij. Razširili so jo že,
asfaltirana pa $e ni, čeprav so dela
stekla že v letu 1981. Med te nerea-
lizirane programe spada tuđi tele-
komunikacijska povezava. Vendar
pa je KS doživela v nekaj letih velik
napredek pri razvoju na ostalih po-
dročjih: elektrifikacija, vodovod,
cestne povezave, itd.

Govoru so sledile glasbene in re-
citacijske točke učencev OŠ, mla-
dinci KS Katnniška Bistrica in oko-
liških vaši pa so poskrbeli, da so v
mraku na bližnjih vrhovih zagoreli
kresovi. Na vrtu pri OŠ se je po
proslavi začelo veselo praznovanje,
ob hrani, pijaci in dobri glasbi.

S tem prireditev ob krajevnem
prazniku še ni bilo konec. V nede-
ljo, 12. junija, so se ob 9. uri zbrali
pri OŠ Kamniškega bataljona Stra-
nje udeleženci tradicionalnega po-
hoda po partizanskih poteh v smeri

Zakal-Slevo-Okroglo-Vegrad.
Zbrani so prireditev ob krajevnem
prazniku zaključili s tovariškim sre-
čanjem.

Seveda ne smemo pozabiti na ak-
tivnost ŠD Jurij Libnik, ki je orga-
niziralo razna tekmovanja od 6. do
12. junija 1983.

SABINA BARAKOVIČ

Sanacija delavskega
doma

Te dni naj bi Kemijska industrija
Kamnik, Rudnik kaolina in kalcita,
Utok, Delavski dom ter občinski
izvršni svet in občinski sindikat
podpisali samoupravni sporazum
(na zadnji seji izvršncga sveta je
namreć dokument dobil podporo),
s katerim naj bi končno uredili ne-
kaj časa trajajoče zaplete okrog sa-
nacije Delavskega doma Kamnik.

Samoupravni sporazum bo zave-
zal delovne organizacije KIK, Ru-
dnik kaolina in kalcita ter Utok, da
za sanacijo starega dela delavskega
doma združijo iz poslovnih skladov
povratna sredstva v visini 500 mili-
jonov din (pol letos, pol prihodnje

leto). Prav tolikšno vsoto denarja
naj bi v obeh lctih za sanacijo zago-
tovila kot posojilo samoupravna
stanovanjska .skupnost iz sredstev
vzajemnosti. Odplačilo anuitet bo-
do prevzeli koristniki uslug v delav-
skem domu, oziroma že naštete go-
spodarske organizacije.

Predviđeno je, da bo že 1. julija v
delavskem domu nehala obratovati
kuhinja, torej bo v njej ostala le
razdeljevalnica hrane v starem delu
objekta. Že letos pa naj bi z združe-
nim sanacijskim denarjem v vsaki
etaži uredili čajno kuhinjo (preure-
dili jih bodo iz treh dvoposteljnih
sob). Po sanaciji bo v domu prosto-
ra za 86 ljudi.

Obisk v domovini
Obisk papeža Janeza Pa vla II na Poljskem, torej v domovini,je

vreden pozornosti zaradi več vzrokov. Verjetno ni nepomembno
to, da na Poljskem vsaj v zadnjem času ne pomni jo tako temelji-
tih in obsežnih vamostnih priprav ob prihodu tujega državnika.
Po drugi strani pa je za neko državo, ki se tako ali drugače šteje
za socialistično, in s tem za vse tište, ki se ukvarjajo s pojavom
religije v takšnem družbenoekonomskem sistemu, silno zanimiv
pojav množičnega katolicizma.

Najbržje res,-da ima obisk papeža na Poljskem v luči sedanjih
razmer v drža vi, in glede na vse, kar se dogaja na mednarodnem
prizorišču okrog Poljske, izjemen pomen. To se na zunaj kaže v
že prej omenjenih temeljitih vamostnih pripravan, ki jih oblasti
nekako opravićujejo s tem, da bodo le tako lahko zaščitile goste
pred kalila javnega reda in miru. Če bi se to zgodilo, pravi jo na
Poljskem, »potem bi se zmanjšal mednarodni ugled Poljske«. To
je verjetno res, a je bolj ali manj, jasno tuđi, da jim bo le tako
uspelo onemogočiti kakršenkoli neformalen stik vseh tistih sit, Ari
ugled in položaj države v sedanjih razmerah razumejo bistveno
drugače kot oblasti.

Bolj ko te trenutne razmere je zanimiv pojav tako imenova-
nega množičnega katolicizma, ki na Poljskem seveda ni nov.
Kako je mogoče, da seje religija tako globoko zasidrala v zavesti
ljudi in države, ki jo imamo za socialistično? Vprašanje verjetno
ponuja več odgovorov, ki so na eni strani povezani z zgodovin-
skim razvojem poljske države in državnosti, na drugi strani pa so
izraz trenutnega položaja. Nedvomno je bila vera, torej krščan-
stvo, v dolgih stoletjih boja za obstanek ena izmed edinih trdnih
oblik zavesti, hkrati pa je cerkev kot institucija ponujala ne-
kakšno obliko zatočišča. Vsega tega ni mogoče zanemariti in
tako se tuđi v sedanjih razmerah cerkev kaže kot sila, ki je bolj
ali manj neodvisna od trenutnega položaja v državi. Jasno je
tuđi, da je cerkev izredno pomembna sila v družbi, ki se sreču-
jejo z velikimi političnimi in ekonomskimi problemi. Že samo
podatek, da je menda v državi kar 70 odstotkov prebivalstva
tako imenovanih aktivnih vernikov, dokazuje, daje cerkev real-
nost, ki je ni mogoče zaobiti. Res je sicer, da ise predvsem v
zadnjem času pojavljajo nekatere »razpoke« v odnosu med
cerkvijo in silami, ki bi jih lahko označili kot opozicijske. Toda
zdi se, daje največja moč cerkve prav v tem, da ponuja nekakšen
nejasen izhod iz sedanjega težkega položaja. j . KOVAČIČ

Šmarca ima
gasilsko
društvo

V začetku junija se je v domu
KS Šmarca zbralo na ustanov-
nem občnem zboru Gasilskega
društva prek 60 krajanov z željo,
da postanejo gasilci v novo usta-
novljenem društvu v Šmarci. Na
zboru so bili gasilci seznanjeni z
dosedanjim delom na področju
požarne varnosti v KS in občini.
Iz poročila je bilo razvidno, da se
je gasilstvo v Šmarci začelo pora-
jati v okviru civilne zaščite. Ga-
silska enota CZ je opremljena z
gasilsko brizgalno, več metri ga-
silsksih cevi, raznimi ventili ter
prikolico za prevoz kompletne
gasilske opreme. Vsa gasilska
sredstva CZ naj bi v začetku slu-
žila tuđi gasilskemu društvu.

Na ustanovnem obćnem zboru
so bili izvoljeni tuđi samoupravni
organi, kot so upravni odbor
društva-ter razne komisije in od-
bori za SLO in DS. Za predse-
dnika gasilskega društva je bil
izvoljen Ivan DOLENC. Na zbo-
ru je bil sprejet tuđi plan dela, v
katerem je bilo posebej poudar-
jeno, da mora biti prva skrb
društva požarna preventiva (kot
so pregledi in nasveti za prepre-
čevanje požarov).

Na zboru je bila izrečena želja,
naj bi gasilci dobili čimprej tuđi
gasilsko shrambo in gasilski avto.

inž. Marijan DERNIČ

Tenisko igrišče

• Ob krajevnem prazniku Komende

Složni in enotni žanjejo
uspehe

Komendčani so letos že petič praznovali svoj
krajevni praznik, ki je posvećen spominu na
žrtve ob požigu partizanske bolnišnice 11. junija
1944. leta. Najprej so praznik počastili s slav-
nostno sejo, ki je bila v četrtek, 9. junija v
dvorani Doma v Komendi. O delu in dosežkih v
niinulem letu je govoril Jože Kern, predsednik
sveta krajevne skupnosti nato pa so trem priza-
devnim in zaslužnim krajanom Marku Zadrga-
lu, Danici Zmrzlikar in Darku Hacinu podelili
priznanja Osvobodilne fronte. Praznovanje so
popestrili člani Prosvetnega društva »Janež Če-
bulj« s petjem in enodejanko Idealna vas ter
pionirji z osnovne sole Komenda-IVIoste s pri-
srčnimi deklamadjami in petjem.

Kot v preteklosti, so se tuđi v zadnjem letu
krajani Komende izkazali s prizadevnim delom
in napori, pri čemer tuđi tokrat uspehi nišo
izostali. O tem je Jože Kern povedal naslednje:

»Ob Ianskoletnem praznovanju krajevnega
praznika smo si zadali nalogo, da borno razširili
telefonsko omrežje od 150 na 550 telefonskih
priključkov v Komendi, Mostah in na Križu.
Zahvaljujoč uspešnemu sodelovanju vseh treih
krajevnih skupnosti in prizadevnemu gradbene-
mu odboru, smo nalogo tuđi uspešno opravili,
saj bodo novi telefoni zazvonili se letos.

Krajevna skupnost si je skupaj z družbenopo-
litičnimi organizacijami zadala tuđi nalogo, da
obnovi in uredi spomenik padlim iz naših treh
KS v Komendi in aktivistom OF v Podborštu. S
skromnimi sredstvi in aktivno pomočjo članov
Zveze borcev smo tuđi to uresničili.

Na območju krajevne skupnosti smo uspešno
vzdrževali vse makadamske ceste, ki skupaj me-
rijo 20 kilometrov. Tako smo v bistvu izpolnili
potrebe krajanov, ki še nimajo asfaltiranih čest.
Z izredno požrtvovalnostjo krajanov smo uspeli
zgraditi okrog 150 metrov kanalizacije za odvod

meteornih voda. Potekajo pa tuđi dela za iz-
gradnjo temeljev cestnega obrambnega zidu v
razdalji 25 metrov. Tako borno končno izpolnili
obveznosti sveta krajevne skupnosti iz prejšnje-
ga mandatnega obdobja. Za uresničitev teh na-
log so krajani Gmajnice prispevali 40 tisoč di-
narjev in vložili okrog 350 ur prostovoljnega
dela.

Naša krajevna skupnost se lahko pohvali tuđi
z izredno razvito športno dejavnostjo. V šport-
mesto med primestnimi slovenskimi krajevnimi
skupnostmi, letos smo četrti. Ker gre za prizna-
nje v množičnem športu in za sodelovanje mla-
dih, smo lahko še posebej ponosni. Zato tuđi ni
naključje, da je bila sprejeta in uresničena po-
buda za izgradnjo teniškega igrišča, ki ga odpi-
ramo ob krajevnem prazniku. Dejansko vre-
dnost del 3.200.000,00 dinarjev smo s prizadev-
nim prostovoljnim delom članov kluba in tuđi
drugih krajanov (preko 3.000 ur fizičnega in
strojnega prostovoljnega dela) zmanjšali na
270.000,00 dinarjev. Ta znesek so solidarno
prispevala naša krajevna društva. Pohvaliti pa
velja tuđi Konjeniški klub, ki je uspešno organi-
ziral tombolo in s tem odprl možnost vsem
športnim društvom, da so s prostovoljnim delom
zaslužili in tako znatno izboljšali finančni polo-
žaj za svoje dejavnosti. i

Pred nami je letos še gradnja pločnika od sole
do doma v Komendi, ki je ena poglavitnih nalog
na področju prometno vamostnih zahtev, še
zlasti za večjo varnost otrok.

Ob koncu želim poudariti, da so bile vse
omenjene naloge uresničene na pobudo kraja-
nov in ob njihovi izdatni pomoći. To ponovno
dokazuje našo sposobnost in voljo tuđi za priho-
dne skupne akcije. Hkrati ugotavljamo, da ima-
mo še veliko moči in možnosti za nadaljnji
razvoj našega kraja, kljub gospodarskim teža-
vam, če borno složni in enotni.«

Akcija NNNP 1983
• Socialistična zveza si bo skupaj
z ostalimi družbenopolitičjiimi
organizacijami ter odgovornim!
družbenimi dejavniki tuđi v letu
1983 vsestransko prizadevala za
nadaljnji razvoj in uresničevanje
koncepta SLO in DS. Temeljni
poudarek v akciji NNNP bo na-
menjen preprečevanju vseh •nož-
nih oblik povzročanja in nastaja-

. nja družbene škode.

Bistven in najširši poudarek
akcije NNNP v letu 1983 bo zato
veljal takšnemu preventivnemu
organiziranju in delovanju, ki bo
onemogočilo in preprečevalo
vsakršno družbeno škodljivo ali
sovražno dejanje. V slehernem
okolju se moramo obnašati in
delovati tako, da borno ustvarjali
najširše družbenoekonomske in
samoupravne ter varnostne po-
goje, da ne bo prihajalo do de-
janj, ki bi lahko ogrožala varnost
ljudi, družbeno in osebno pre-
moženje ter sistem in vrednote
socialističnega samoupravljanja.
Prav zato mora družbena samo-
zaščita postati široko ljudsko gi-
banje, način razmišljanja in živ-
ljenja, vsakodnevna praksa vseh
skupaj.

V letu 1983 borno zato nada-
Ijevali pred letom dni zastavljene
aktivnosti in jih skušali razširiti
še na nekatera druga področja.

Konkretna pozornost in skrb bo
namenjena:
a) nadaljnjermi razvoju in uspo-
sabljanju narodne zaščite,
b) razvoju in krepitvi civilne za-
ščite,
c) doseganju večje prometne
varnosti,
d) zagotavljanju večje požarne
vamosti in
e) izboljšanju zaščite in varnosti
pri delu.

Poudarke in naloge smo zasta-
vili in uresničevali že v letu 1982.
Toda, ker je skrb za večjo pro-
metno in požarno varnost (ra-
zmere se v letu 1982 nišo bistve-
no spremenile in izboljšale) vsa-
kodnevna potreba, razvoj in
usposabljanje narodne zaščite in
civilne zaščite pa stalna naloga,
se akcija v tej smeri nadaljuje
tuđi v letu 1983.

V akciji NNNP je na prvo me-
sto postavljena skrb za nadaljnji
razvoj narodne zaščite. Zato je
nujno, da v skladu z novim zako-
nom zakonom o SLO in DS pri-
pravimo potrebne smernice ter
tako nacrtno v okviru celovitega
obrambno-samozaščitnega uspo-
sabljanja pristopimo k realizaciji
sprejetih usmeritev in nalog.

Akcija NNNP je letos razširje-
na še na področje zaščite pri de-
lu, Z zaščito pri delu ne moremo-
biti zadovoljni. Število nesreč pri

delu iz leta v leto narašča. Pri
tem prihaja do človeških žrtev in
precejšnje materialne škode. Za-
to je nujno, da z organizirano
družbeno akcijo okrepimo samo-
zaščitno disciplino na delovnem
mestu, ustrezne službe v združe-
nem delu pa kar najbolj usposo-
bimo za odgovorno opravljanje
vseh potrebnih preventivnih
opravil.

Poleg posebej poudarjenih
konkretnih usmeritev in aktivno-
sti akcije NNNP v letu 1983 pa
želimo v okviru najširšega razu-
mevanja družbene samozaščite
vsestransko podpreti tuđi druž-
bena prizadevanja za nadaljnjo
krepitev samoupravne delavske
kontrole, inspekcijskih služb ter
preiskovalnih in sodnih organov.
Zahtevna in zapletena družbe-
noekonomska situacija povzroča
naraščanje nekaterih nezakonitih
dejanj in pojavov kot so kraje,
malverzacije, špekulacije, dezin-
formacije itd.

V akciji NNNP moramo v letu
1983 storiti korak naprej od do-
sedanje prakse. Sprejete usmeri-
tve in poudarke, zlasti pa njihovo
realizacijo moramo čimbolj pri-
bližati temeljnim sredinam. V
priprave in izvedbo konkretnih
aktivnosti naj se vključujejo kra-
jevne organizacije SZDL, osnov-
ne organizacije sindikata, Zveze

socialistične mladine, družbene
organizacije in društva, samou-
pravni in poslovni organi, skup-
nosti stanovalcev in hišni sveti,
sveti potrošnikov itd., akcije pa
naj bodo načrtovane na osnovi
interesov in potreb temeljnih
sredin.

V okviru splošne usmeritve in
danih poudarkov naj v vsakem
konkretnem okolju (KS, TOZD,
soli, ustanovi, ulici, hišnem svetu,
trgovini itd.) ocenijo, katere ak-
tivnosti je treba zastaviti za
izboljšanje varnosti in samoza-
ščite. Tako borno dali akciji mož-
nost najširše samoiniciativnosti,
istočasno pa krepili samozaščitno
družbeno zavest in usposoblje-
nost za konkretno delovanje in
ukrepanje. Zlasti pa bi morali
delovati in ukrepati tako, da bi
akcija NNNP bila v prihodnje
vse manj »akcija« in da bi vse
bolj preraščala v trajno sestavino
družbeno-samozaščitne zavesti
ter vsakodnevnega obnašanja in
delovanja. S konkretnim samo-
zaščitnim vsakodnevnim ravna-
njem moramo ćloseči, da borno
kar najbolje varovali sistem so-
cialističnega samoupravljanja in
omogočili njegov nadaljnji ra-
zvoj.

Tako kot v prejšnjih letih bo
tuđi v letu 1983 nosilec politično
mobilizacijske aktivnosti akcije
NNNP Socialistična zveza. Pri
tem bodo družbenopolitične or-
ganizacije povezane v fronti -
zveza komunistov, zveza sindika-

tov, zveza socialistične mladine
ter ZZB NOB - ter družbene
organizacije in društva prevzela
svoj del nalog in odgovornosti v
skladu s svojo družbeno vlogo. V
pripravo in realizacijo progra-
mov ter konkretnih nalog v akciji
NNNP ter njihovo strokovno iz-
peljavo se morajo odgovorno
vklj učiti predvsem strokovne
službe ter organi, ki so po svoji
službeni dolžnosti dolžni skrbeti
za posamezne vidike družbene
samozaščite.

Občinske in krajevne organi-
zacije SZDL ter občinske in
osnovne organizacije sindikata
so v letu 1983 dolžne še posebej
temeljito in odgovorno proučiti
politične in varnostne razmere v
svojem okolju. Podobno naj sto-
rijo tuđi skupščine krajevnih in
občinskih skupščin ter samou-
pravni in drugi organi v TOZD,
ustanovah, šolah in drugih insti-
tucijah. Na tej podlagi naj sprej-
mejo ustrezne usmeritve, progra-
me in ukrepe za izboljšanje pre-
ventivno-samozaščitnega stanja.

V akcijo NNNP se bodo
ustrezno vključili tuđi komiteji
za SLO in DS kot politično izvrš-
ni organi na tem področju. Skla-
dno s svojo družbeno vlogo, od-
govornostjo ter strokovnimi na-
logami bodo v akcijah sodelovali
tuđi sekretariat za notranje zade-
ve, SDK, javna tožilstva in javna
pravobranilstva. Pri tem je
SZDL tuđi na področju družbe-

ne samozaščite kot frontna orga-
nizacija dolžna nacrtno in sprot-
no uveljavljati svojo družbeno
nadzorno vlogo.

Čeprav naj zacrtana vsebinska
usmeritev akcije NNNP s kon-
kretnimi poudarki velja predv-
sem za leto 1983, je ne bi veljalo
časovno strogo opredeljevati in
tako ožiti njeno vsebino in na-
men.

Organizacije in vodstva Socia-
listične zveze ter v njej povezane
fronte organizacije bodo sproti
spremljale uresničevanje spreje-
tih programov. S pomočjo nosil-
cev posameznih akcij bodo tuđi
med letom opravile vmesno ana-
lizo opravljenih aktivnosti.

Na podlagi sprejete ocene do-
seženih rezultatov in ugotovlje-
nih slabosti bodo organizacije
SZDL predlagale ustrezne ukre-
pe za izboljšanje preventivno sa-
mozaščitne organiziranosti na
posameznih področjih. Doseda-
nja praksa in izkušnje namreč
kažejo, da prihaja do slabosti in
napak v zašciti družbenega pre-
moženja tuđi zaradi slabega poz-
navanja obstoječih predpisov,
neustreznega strokovnega znanja
ter neodgovornega ravnanja pri-
stojnih organov in posamezni-
kov. Akcija NNNP v letu 1983
naj bi tako pomenila pomemben
nadaljnji korak v dograjevanju
in izboljšanju sistema družbene
samozaščite in njegovega delova-
nja.

A. J.
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SEJE ZBOROV SKUPŠČINE
Zbori občinske skupšine se bodo sestali:
- v torek, 21. junija ob 16. uri družbenopolitični zbor
- v sredo, 22. junija ob 16. uri zbor združenega dela
- v četrtek, 23. junija ob 16.30 uri zbor krajevnih skupnosti
Kot običajno bodo seje v sejni dvorani skupštine občine.
Predlagan je naslednji dnevni red:

I. Izvolitev komisije za verifikacijo pooblastil in poročilo komisije
(ZZD in ZKS

2. Odobritev zapisnika:
10. seje družbenopolitičnega zbora
10. seje zbora združenega dela
10. seje zbora krajevnih skupnosti

3. Uveljavljanje delegatskih odnosov v občini
4. Informacija o gospodarjenju v prvih petih mesecih letošnjega leta
5. Informacija o gospodarstvu v:

- DO Stol Kaknik za I. tromesečje letošnjega leta
- Rudniku kaolina in kalcita za I. tromesečje letošnjega leta (ZZD)

6. Predlog sklepa o prenosu realizacije programa občinskega štaba
teritorialne obrambe na Vojaški servis v Beogradu

7. Predlog sklepa o podelitvi častnih priznanj občine Kamnik za Ietoš-
nje leto (DPŽ)

8. Osnutek odloka o določitvi pomožnih objektov, drugih objektov in
naprav ter del, ki se lahko postavljajo, gradijo in pospravljajo na podlagi
pridobljenega urbanističnega potrdila (ZZD in ZKS)

9. Osnutek odloka o določitvi gradbenih del, ki se lahko izvajajo na
podlagi priglasitve (ZZD in ZKS)

10. Osnutek odloka o spremembi in dopolnirvi odloka o novelaciji
urbanističnega programa (ZZD in ZKS)

I1. Volitve in imenovanja
12. Predlogi in vprašanja delegatov

Objavljamo nekatera gradiva.

AD 1) Uveljavljanje delegatskih odnosov v občini
Skupščina občine Kamnik je redno spremljala delegatske odnose v

občini in vsaj enkrat letno p tem posebej razpravljala na eni izmed sej.
tuđi to gradivo, o uveljavljanju delegatskih odnosov, ima predvsem ta
narrien, da bi spodbudilo delegate in delegacije k poglobljenejši razpravi o
delu delegacij in skupščine občine in samoupravnih interesnih skupnosti.

Sedanje družbenoekonomske razmere so take, da terjajo posebno skrb
za razvoj delegatskega sistema. Prvič zato, ker sedanje ekonomske, a tuđi
družbene težave pogostokrat silijo v dejanja, ki nišo v skladu z delegat-
skim sistemom, še več, pogostokrat postajajo huda ovira za njegov razvoj.
Drugič pa tuđi zato, ker so razvitejši delegatski odnosi najboljše jamstvo
za uspeh pri premagovanju težav sedanjega trenutka. Zato je nadvse
potrebno boriti se za odpravo vseh oblik odločanja mimo delegatskega in
sploh samoupravnega sistema. V ta namen so doslej predsedstvo skup-
ščine in pogosto tuđi organi družbenopolitičnih organizacij sproti analizi-
rali delegatske odnose za vsako sejo zborov skupščine. Na temelju analiz
sej je bilo danih več koristnih pobud za izboljšanje dela delegacij in
delegatov, zlasti v pripravah delegacij na seje skupšinskih zborov. Ena od
takih pobud je bila tuđi tista o izredni seji družbenopolitičnega zbora, ki je
ocenila samoupravno pot dogovarjanja o prispevnih stopnjah. Ocenjeno
je bilo že na seji, da je bilo to nujno, saj je bilo kršeno samoupravno
dogovarjanje o prispevnih stopnjah za potrebe skupne porabe v letu
1983. Ugotovitve s te seje so pokazale, da so še posebej slabo razviti
delegatski odnosi v samoupravnih interesnih skupnostih.

To gradivo smo pripravili ob pomoći delegacij, ki so v posebni anketi
povedali svoje misli, spoznanja in ugotovitve o delegatskih odnosih.
Rezultate skupnega analiziranja razmer v delegatskih odnosih lahko
povzemamo takole:

1. Delo delegacij temeljnih samoupravnih organizacij in skupnosti
Iz ankete in razgovorov z delegacijami je nastalo spoznanje, da tam,

kjer so sicer razviti samoupravni odnosi, tuđi delegacije dobro delajo, saj
tuđi delo delegacij visoko cenijo in jih vključujejo v samoupravne odnose.
To velja tako za združeno delo, kakor tuđi za krajevne skupnosti. Me-
nimo, da je prav to temeljna predpostavka delovanja delegatskega si-
stema. Res pa je tuđi, da ponekod zaradi subjektivnih slabosti delegacije
ne delajo dobro, kljub temu, da delujejo v relativno dobro razvitih
samoupravnih odnosih. Torej delajo zaprto in se ne povezujejo dovolj s
svojim delegatskim okoljem.

Ko ocenjujemo delovanje delegacij, potem to lahko storimo z mnogo
vidikov. Nekatere smo v anketi tuđi uporabili. Z vidika udeleževanja
delegatov na sejah lahko ocenjujemo, da velika večina delegacij redno
pošilja delegate na seje zborov. Zato se tuđi sklepčnost zborov giblje od
80-95%, kar je zelo dobro. Verjetno je k temu prispevalo tuđi ločeno
sklicevanje sej zborov. Vseeno pa z udeležbo na sejah ne bi smeli biti
prehitro zadovoljni. Dogaja se namreč, da nekatere delegacije združenega
dela in tuđi nekatere iz krajevnih skupnosti že za več sej zapored nišo
poslale svojega delegata na seje zborov skupščine. Poseben problem so
zastran tega konference delegacij. Iz ankete je moč razbrati, da le-te v naši
občinski skupščini zaživele, a še manj za skupščine samoupravnih intere-
snih skupnosti. Te skorajda resno ovirajo uresničevanje delegatskega
sistema. Razlogov je več. Eni navajajo, da je težko uskladiti priprave
delegacij s sejami konferenc delegacij zaradi časovne stiske. Drugi zopet
pravijo, da so razdalje delegacij prevelike (denimo za krajevne skupno-
sti). Dosti jih opozarja, da so interesi tako različni, da je skupna priprava
delegacij v konferenci delegacij skoraj nemogoča. Konerence delegacij so
bile oblikovane zato, ker je omejeno število delegatskih mest v posamez-
nih zborih skupščin samoupravnih interesnih skupnosti in v zboru združe-
nega dela skupščine občine. Pri oblikovanju delegacij za SIS,pa je bilo
premalo skrbno pripravljenih razprav in tako lahko do neke mere trdimo,
da so bile oblikovane preveč administraivno in ne z dogovori ali spora-
zumi. Neinteresno oblikovane konference delegacij pa so praviloma neak-
tivne. Posebna slabost konference delegacij je v tem, da se delo temeljnih
delegacij zamegli. Znotraj konferenc delegacij »zmagujejo« le močnejše
in aktivnejše. To seveda ne more prispevati k plodnejšemu delu delegacij,
zlasti pa ne k sporazumevanju in usklajevanju. Vse kaže tedaj, da bodo
morale biti interesno oblikovane. V združenem delu vse prevečkrat pre-
vladuje kriterij štcvila zaposlenih in družbena pomembnost posameznih
organizacij, četudi zaposluje manj delavcev, ni dovolj upoštevana.

V celoti vzeto pa konference delajo tam, kjer so delegati, zlasti pa vodje
delegacij, odgovorni in iniciativni.

Z vidika priprav delegacij na seje zborov skupščine lahko razberemo iz
ankete, da se nekatere delegacije dobro pripravljajo in potem tuđi aktivno
sodelujejo na seja zborov. Priprave so vsebinsko poglobljene, ražen v
primerih preobseženih gradiv ali v primeru, da so napisana nerazumljivo
in jezikovno slabo. Na kvaliteto vsebinski priprav na seje močno vpliva
tuđi število točk dnevnega reda. Eno od vprašanj ankete se je nanašalo
tuđi na to ali se delegacije ob vsebinskih pripravah povezujejo tuđi z
delovnimi ljudmi, družbenopolitičnimi organizacijami, nosilci poslovo-
dnih in drugih funkcij ter samoupravnimi organi svojega delegatskega
okolja. Odgovori so bili zelo različni. Nekatere delegacije se sploh ne
povezujejo dovolj z delegatskim okoljem in so same sebi zadostne, druge
pa se povezujejo le z družbenopolitičnimi organizacijami, kar je sicer
družbeni interes in potreba, vendar pa bi bilo delo še uspešnejše, če bi se
delegacije povezovale tuđi z drugimi strukturami. Poslovodni organi v
delovnih organizacijah in nosilci funkcij krajevne samouprave imajo zelo
veliko informacij, ki bi jih delegacije lahko uporabile za vsebinsko pri-
pravo na seje. Ker je tega premalo, delegati nimajo za delo v zboru
skupščine dovolj tehtnih stališe in navodil za delo. Veliko bi lahko
prispevale k vsebinski pripravi delegacij na seje družbenopolitične organi-
zacije, posebej še sindikat v združenem delu in sociaiistična zveza v
krajevnih skupnostih. Doslej so te organizacije, po odgovorih v anketi'
sodeč, dosti storile, a je še vedno veliko trditev delegacij, da je pomoći
premalo. To tedaj kliče po aktivnejšem delu družbenopolitičnih organiza-
cij v delegatskih odnosih, da bi ti mogli uspešnejše zore ti. Nujno bo tedaj
usmeriti delo družbenopolitični organizacij predvsem k delegacijam v
temeljnih delegatskih okoljih.

Deko delegacij je v največji meri usmerjeno na priprave sej zborov po
dnevnem redu seje zborov. Vse premalo je primerov, ko bi delegacije

imele svoj program dela in bi se sestajale tuđi, ko to neposredno ne terja.
skic seje zborov. Da bi mogle delegacije biti pobudnik razprav v zborih
skupščine, bi morale imeti svoje programe dela ali pa več problemskih sej,
na katerih bi prišlo do oblikovanja pobud. Torej je treba usmeriti napore
v to, da bi delegacije delovale bolj avtonomno in bolj vključeno v svoje
delegatsko okolje.

Z vidika povratnega informiranja delegacij o delu zbora skupščine in
delegata na seji lahko znova ugotovimo, da so velike razlike med delegaci-
jami. Nekatere na vsaki seji zahtevajo poročilo delegata, ki se je seje
udeležil in tuđi ocenjujejo ravnanje svojega delegata. Dosti pa je takih, ki
sploh ne obravnavajo seje zborov in delo svojega delegata ter tega dela
sploh ne ocenjujejo. To je verjetno tuđi razlog, da delegati na sejah
zborov delujejo avtonomno, brez odgovornosti svoji delegaciji. Obvez-
nost delegatov, da poročajo delagaciji o svojem delu bi mogla povećati
odgovornost delegatov za svoje ravnanje na seji zbora skupščine.

Anketa je tuđi pokazala, da delegacije sicer v većini primerov poročajo
o svojem delu delegatskemu okolju, največkrat le posameznim organom
delegatskega okolja, manjkrat pa zborom krajanov v krajevni skupnosti
ali zboru delavcev v združenem delu. Pogosti so primeri, da so poročila
formalistična, ali vsebinsko skromna in tedaj ne priđe do tega, da bi
delavci in krajani ocenili delo svoje delegacije. Sicer pa je ocenjena v
anketi še ena slabost delovanja delegacij v delegatskem okolju. Ta slabost
je v tem, da delegacije ne spremljajo uresničevanje sklepov zborov
skupščine v svojem delegatskem okolju, kot je, denimo, bilo s sprejema-
njem prispevnih stopenj. Delegacija bi boljše opravila svoje delo, če bi
redno spremljala uresničevanje sklepov skupščinskih zborov v svojem
delegatskem okolju. Pri tem se delegacije pritožujejo, da so premalo
informirane o dogajanju v svojem delegatskem okolju. Večkrat bolje
poznajo dogajanja v občini kot celoti, kot pa dogajanja v svojem delegat-
skem okolju. Zato so jim interesi in potrebe delavcev in krajanov odtu-
jeni, kar resno ovira delegatsko odločanje.

Z vidika samostojnosti dela delegacij moramo na temelju anketnih
mnenj sklepati, da je v nekaj primerih prišlo do pritiskov na delegacije in
manipulacij z njihovimi stališci. To je obsodbe vredno in se je proti tem
pojavom treba boriti z vsemi političnimi sredstvi.

Se ena stvar zasluži vso pozornost, to so splošni pogoji dela delegacij.
Delegacije v velikem številu tarnajo predvsem zastran gradiva. Pritožu-
jejo se nad preobsežnostjo, zato zahtevajo povzetke. Tuđi variantnih
predlogov pogrešajo in zato svojih stališč ustvarjalno ne morejo v vseh
delegacijah oblikovati. Priđe lahko le do opredeljevanja za ali proti
predlaganim rešitvam. Za neustrezen pogoj dela delegacije štejejo tuđi
preobsežne dnevne rede. Premalo pa je tuđi druge pomoći upravnih
organov v združenem delu in ustreznih strokovnih služb v krajevnih
skupnostih. Zastran tega je treba odločno zahtevati, da se izpolnijo tuđi za
delegacije taki pogoji kot za vse druge samoupravne organe.

DELEGATSKA
PRILOGA

gradivo pripravlja
INDOK SLUŽBA
Skupščine občine

Kamnik tel.: 831-311

2. Delo skupščine in njenih delovnih teles
V delu skupščine je bil v preteklem letu narejen že kar dober korak

naprej v kvaliteti dela, a je še vedno dosti slabosti, ki jih bo potrebno
odpraviti. Zelo dobro je bilo, da smo vpeljali v delo skupščine loČene seje
zborov. S tem so se zbori bolj uveljavili zlasti zastran enakopravnosti, pa
tuđi zastran svojih pristojnosti in možnosti poglobljene razprave o mnogih
pomembnih vprašanjih razvoja občine. Število razpravljalcev se je pove-
ćalo. Udeležba je bila na vseh sejah zborov zelo dobra, saj se je gibala od
80-95%. Ne bi sicer mogli trditi, da skupščina ni bila v celoti nosilec
odločanja o najpomembnejših vprašanjih družbenega razvoja v občini,
vendar pa moramo vseeno reci, da skupščinsko odločanje vendarle še
vedno ni bilo dovolj popolno. In sicer zato, ker so pobudniki njenega
odločanja bili pretežno izven nje, (denimo izvršni svet in upravni organi).
Pa tuđi priprave na sprejem odločitev so preveč pogosto šle mimo
skupščinskih teles (na primer ukrepi družbenega varstva mimo komisije za
družbeni nadzor idr.) in se je skupščina pri odločanju morala opirati le na
stališča izvršnega sveta in upravnih organov, s cimer smo objektivno
krepili te organe in ne skupščino in njenih delovnih teles (sveta in
komisije). Sicer pa bi bilo dobro ponovno pretehtati ali so delovna telesa
sploh dovolj dejavna. Poročila o njihovem delu kažejo, da ne. Predsedstvo
skupščine je o tem posebej razpravljalo in prišlo do spoznanja, da bo
potrebno v nadaljnjem razvoju dela naše delegatske skupščine več pozor-
nosti nameniti delovnim telesom. Še več, menili smo, da bi morali vsaj za
najpomembnejša vprašanja, o katerih skupščina odloča, dobiti stališča
delovnih teles. Pri tem pa obstajajo številne ovire; za vsa področja ni
delovnih teles in jih bo potrebno zato ustanoviti. Druga ovira izhaja iz
tega, da so delovna telesa skupna za vse zbore. Kazalo bi razmisliti o
možnosti, da bi vsaj za nekatera pomembnejša področja imeli zbori svoja
delovna telesa, denimo zbor združenega dela za gospodarska vprašanja. S
tem bi dosegli to, da bi skupščino lahko deloma razbremenili, hkrati bi
mogli delegati na temelju stališč svojih delovnih teles lažje odločati.

Kemijska industrija Kamnik
Kamnik, n. sol. o.
Komisija za delovna razmerja delovne skupnosti
skupnih služb
objavlja
prosta dela in naloge

medfazna kontrola namenske
proizvodnje

Kandidati morajo poleg splošnih, izpolnjevati še na-
slednje pogoje:

- strojni tehnik
- 3 leta delovnih izkušenj
- poskusno delo 3 mesece

Osebni dohodek je določen s Pravilnikom o osnovan
in merilih za razporejanje čistega dohodka in za
delitev sredstev za osebne dohodke ter merilih za
vrednotenje dela, način izkazovanja, obračunavanja
in izplačevanja osebnih dohodkov; ostale pravice in
obveznosti so določene s Pravilnikom o delovnih
razmerjih.
Kandidati naj predložijo pismene vloge z dokazili o
izpolnjevanju pogojev v 15 dneh od dneva objave na
naslov: Kemijska industrija »Kamnik«, Kamnik, Fuži-
ne 9, s pripisom komisij za delovna razmerja delovne
skupnosti skupnih služb.
Kandidate borno o izbiri obvestili najkasneje v 30
dneh po sklepu komisije za delovna razmerja.

Naši zbori skupščine imajo skupen program dela. Pobude zanj so v
največji meri prišle od izvršnega sveta in upravnih organov ter skupnih
služb samoupravnih interesnih skupnosti, manj pa od delegacij in delegat-
skih okolij, kar je največja slabost tega programa. Prav pa je tuđi, da
razmislimo o tem, da bi programe dela zborov sprejemali ločeno za vsak
zbor posebej in že v programu naglasili tisto, na kar bodo posamezni zbori
posebej pozorni pri odločanju. Odločanje o prispevnih stopnjah za druž-
bene dejavnosti denimo ne more imeti enakih poudarkov v družbenopoli-
tičnem zboru, kot v zboru združenega dela, saj je za družbenopolitični
zbor bistveno to, da so izpeljane dosledno samoupravne poti do odločitve,
za zbor združenega dela pa tuđi visina stopenj ipd. Ražen tega pa program
dela ne vsebuje dovolj vsebinskih argumentacij, saj so v programu predla-
gatelji navedli le naslove odločitev. Predsedstvo je na to slabost sicer
opozorilo, da se je na koncu zaradi časovne stiske vendarle zadovoljilo
tuđi s takim programom dela, ki smo ga na vseh zborih sprejeli. Zdi se, da
deloma tuđi v tem tiči vzrok, da programa dela ne uresničujemo dovolj
dosledno. Nosilci nalog, ki so v programu opredeljeni, ne jemljejo dovolj
odgovorno' svojih nalog iz programa dela skupščine. Predsedstvo jih je
zato posebej opozorilo, da je treba bolj dosledno spoštovati naloge, ki
izhajajo iz programa dela skupščine. Prav pa je, da opozorimo na še eno
slabost; iz programa je razvidna prevelika usmerjenost skupščine v nor-
mativno dejavnost (največ je programiranih odlokov), manj pa vsebinskih
razprav in obravnav v težkih gospodarskih in družbenih razmerah v
sedanjem trenutku in prav iz teh razprav in obravnav bi morale izhajati
naloge naše skupščine tako za normativno dejavnost, zlasti pa za samou-
pravno. Skupščina se je doslej vedno odločala za letni program dela.
Morda bi kazalo izdelati vsaj aktivni program tuđi za daljše obdobje,
denimo vsaj za dve leti. V okviru takega programa bi potem izdelali še
letne in četrtletne programe. Za delo skupščine in tuđi za njeno razbreme-
njevanje je zelo pomembno tuđi to, kakšna gradiva dobe delegacije in
delegati za odločanje. V preteklem letu smo o tem mnogo razpravljali in
to zelo kritično. Nekatere delegacije so v anketi odgovorile, da je gradivo
za seje že boljše, bolj pripravljeno. So pa tuđi nekatere delegacije, ki še
vedno nišo z njim zadovoljne. Najbrž imajo prav, saj ga je mogoče še v
marsičem izboljšati. Omeniti kaže, da še vedno manjkajo ustrezni pov-
zetki ali krajše oblikovani poudarki v gradivu, ki bi omogočili večjo
preglednost in možnost dojemanja bistva odločitve. Tuđi jezikovno bi
mogla gradiva biti še dostopnejša vsem delegatom in delegacijam. Ker
vsega tega manjka v gradivih, se na sejah zborov še vedno prepogosto
vrstijo uvodne obrazložitve, včasih tuđi predolge. Gradiva kdaj pa kdaj
prihajajo s preveliko zamudo glede na zahtevnost po širši pripravi delega-
cije na seje zborov. Predsedstvo skupščine skoraj redno ocenjuje potek
sej zborov in ni ocene, v kateri ne bi na to opozarjali. Spremembe zastran
tega nastajajo zelo počasi. Odločili smo se, da borno v bodoče na
predsedstvu odločili o sklicu sej in o gradivu, ki bo poslano delegacijam
potlej, ko borno ugotovili,d a je za delegatsko odločanje primerno in da
bo glede na težo odločitve dovolj časa za širše posvete delegacij z
delegatskim okoljem. Posebej kaže omeniti, da še vedno nismo dovolj
dobro opredelili vloge informativno dokumentacijskega centra v delegat-
skih odnosih. Kazalo pa bi razmisliti še o glasilu Kamniški občan zastran
njegove informativne funkcije v delegatskih odnosih. O obeh teh virih
informacij so številne pripombe in tuđi želje, ki se pogosto med seboj
izključujejo. Gotovo pa je mogoče reci na temelju izraženih pripomb, da
bo potrebno na tem področju še marsikaj spremeniti, da bi bili naši
informacijski tokovi še boljši. Nujno bo tuđi dobro pretehtati koncept
informacij zbora združenega dela za vprašanja gospodarjenja, gospodar-
skega razvoja itd. Doslej so bile te koncipirane enako za vse zbore, kar je
usmerjalo razprave v zborih zelo enako in so se tako vsi zbori z istimi
vprašanji ukvarjali z enakih izhodišč in tako ni prišlo do »konfrontacij«!
Za zbor združenega dela bi morale teći te informacije ažurneje, da bi se
le-ta mogel pravočasno odzivati na probleme gospodarjenja in nakazati
smeri reševanja.

V delegatskih odnosih v okviriu širših družbenopolitičnih skupnosti —
republike in federacije je želeti, da bi skupščina postala v večji meri kot
doslej tuđi konferenca delegacij. Nekatera vprašanja je naša skupščina že
doslej obravnavala tako, vendar je to še daleč od tistega, kar bi bilo
potrebno za celovitejše delegatske odnose. V pripravah na seje skupščin-
skih zborov republišiće skupščine so aktivne le delegatske skupine in še te
so pogosto komaj sklepčne. Vodje delegatskih skupin seje izredno kvali-
tetno, zavzeto in odgovorno pripravljajo in so razprave dokaj celovite in
poglobljene. Toda ostale delegacije, delegacije naše skupščine in delegat-
ska okolja so do gradiva sej republiške in zvezne skupščine v pretežni meri
pasivna. Vzroki za take odnose tičijo v največji meri v terminski neuskla-
jenosti programa dela naše skupščine s programom dela zborov republiške
in zvezne skupščine. Res pa je tuđi, da je preobremenjenost naše skup-
ščine z »domačimi« problemi tako velika, da skoraj ni časa in ne moči, da
bi se lahko delegati ukvarjali še s širšimi ali skupnimi vprašanji. Kakorkoli
že, storiti borno morali vse, da bo tuđi naša skupščina postala v večji meri
kot doslej konferenca delegacij zbor republiške in zvezne skupščine.

3. Delegatske skupščine samoupravnih interesnih skupnosti
Zelo slabo pa je tuđi, da so delegatski odnosi znotraj samoupravnih

interesnih skupnosti zelo slabo razviti. Ne gre samo za to, da so pogosto
skupščine samoupravnih interesnih skupnosti nesklepčne, temveč predv-
sem za to, da delegacije teh skupščin sploh ne delajo dovolj dobro ali pa
sploh ne. Pripombe so najostrejše zastran njihove nepovezanosti z dele-
gatskim okoljem. Nekoliko boljša je ta povezanost v zborih izvajalcev in
so zato ti najaktivnejši. V takih odnosih imajo strokovne službe največji
vpliv. Ena od ne tako malo pomembnih slabosti je tuđi skupno zasedanje

ABC Pomurka TP Kočna Kamnik,
Kamnik, Ekslerjeva 8
Delovna skupnost skupnih služb
na podlagi sklepa komisije za medsebojna delovna
razmerja
objavlja
dela in naloge za določen čas (nadomeščanje
delavk na porodniškem dopustu)

1. luknjačice finančnih dokumentov
Pogoji:
- nedokončana srednja šolska izobrazba
- 6 mesecev delovnih izkušenj

2. strojnega izračuna finančnih
listin

Pogoji:
- nepopolna srednja šolska izobrazba
- 2 leti delovnih izkušenj pri opravljanju knjigovod-
skih del

3. obračunskega referenta
za kooperacijo
Pogoji:
- srednja šolska izobrazba ekonomske komercialne
smeri
- 2 leti delovnih izkušenj pri opravljanju komercial-
nih del.
Kandidati naj pismene prijave z dokazili o izpolnje-
vanju pogojev pošljejo na naslov: ABC Pomurka TO
Kočna Kamnik, Kamnik Ekslerjeva 8, v 8 dneh po
objavi. Kandidate borno o izbiri obvestili v 10 dneh
po izbiri.
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zbora uporabnikov in zbora izvajalcev. V zadnjem času je bilo že nekaj
uspešnih primerov ločenih sej, kar je zelo spodbudno in upati je, dabodo
tuđi skupšćine samoupravnih interesnih skupnosti bolje zaživele. Pri tem
pa bo nepogrešljiva povećana pomoč družbenopolitičnih organizacij.

4. Delegatski odnosi in izvršilni ter upravni organi

Ti organi so skupščini občine in tuđi skupščinam samoupravnih intere-
snih skupnosti odgovorni za stanje na vseh področjih družbene dejavnosti.
Zlasti izvršni svet ima v teh, dokaj zapletenih razmerah dosti težkih nalog
in mu mora skupščina pri njih uresničevanju v polni meri pomagati, ne da
bi to šio v prid krepitve moći izvršnega sveta na škodo delegatskih
odnosov. Za preteklo leto je moć reći, da je izvršni svet dosti dobro
opravil svojo funkcijo ob težavah, ki jih imamo na vseh področjih
družbenega življenja. Izkazal se je zlasti s svojim razumevanjem za
razvijanje delegatskih odnosov, čeprav je imel pogosto težave tuđi v
skupščini, zlasti pa pri upravnih organih (denimo ukrepi družbenega
varstva, reševanje kadrovskih vprašanj, reorganizacija uprave itd.). Znal
je tuđi prisluhniti pobudam delegacij, čeprav bi se nanje mogel izvršni svet
še bolj opirati pri svojem delu.

Skupščina bi mogla zaradi svoje razbremenitve, pri bodočem sprejema-
nju odločitev prenesti del svojih nalog na izvršni svet. Izvršni svet pa bi
moral misliti na razbremenitev dela skupščine s kvalitetnim pripravlja-
njem gradiv itd.

Ad 4) Informacijo o gospodarjenju v prvih petih mesedh Ietpshjega leta
objavljamo na 1. strani

Ad 8) Osnutek odloka o določitvi pomožnih objektov, drugih objektov in
naprav ter del, ki se lahko postavljajo, gradijo in popravljaju na podlagi
pridobljenega urbanistifnega potrdila

Osnutek navedenega odloka podrobno opredeljuje tište objekte, na-
prave in dela, za katerih postavljanje, gradnjo in upravljanje ni potrebno
uvesti postopka za pridobitev lokacijskega dovoljenja, ampak je investitor

dolžan pridobiti urbanistično potrdilo, kar je enostavnejši in manjši
postopek.

Objekti in naprave, za katere ni potrebno lokacijsko dovoljenje, so
našteti v prvem členu osnutka odloka; od točke 1 do 19.

Komite za urejanje prostora in varstvo okolja je osnutek odloka
predložil izvršnemu svetu, ki predlaga zboroma občinske skupščine, da o
odloku razpravljata in sprejmeta ustrezni sklep.

Ad 9) Osnutek odloka o določitvi gradbenih del, ki se lahko izvajajo na
podlagi priglasitve

Osnutek odloka se nanaša na objekte in dela, za katere ni predpisano
lokacijsko dovoljenje, oz., ki se ne štejejo na rekonstrukcijo objektov in
ni potrebno gradbeno dovoljenje, temveč zadostuje priglasitev. Z odlo-
kom se bo skrajšal in pocenil postopek pri pridobivanju ustreznih dovo-
ljenj.

Objekti in naprave, za katere ni potrebno lokacijsko dovoljenje, so
našteti v osnutku odloka o določitvi pomožnih objektov in naprav ter del,
ki se lahko postavljajo, gradijo in opravljajo na podlagi pridobljenega
urbanističnega reda v 1. členu od točke 1 do 19.

Osnutek odloka je obravnaval izvršni svet in predlaga zboroma, da o
osnutku razpravljata in sprejmeta ustrezni sklep.

Ad 10) Osnutek odloka o spremembi in dopolnitvi odloka o noveladji
urbanističnega programa

Z zakonom o urbanističnem planiranju nišo predpisani odmiki med
objekti in odmiki objektov od posestnih mej sosednjih zemljišč.

Po sedanji določbi 21. člena odloka o novelaciji urbanističnega pro-
grama je določeno, da se odmiki med o Ijekti in odmiki od posestnih meja
določajo odvisno od sanitarnih, požarno varnostnih in drugih predpisov
po načelu proste presoje

Tako načelno določilo in neurejeno pravno stanje glede tega je v praksi
pri določanju lokacijskih pogojev za gradnjo objektov često povzročalo
neupravičena nasprotovanja in ugovore lastnikov zemljišč oziroma udele-

žencev v upravnem postopku, kar je imelo za posledico dolgoveznost
postopka in nepotrebne spore med mejaši oz. lastniki zemljišč.

V odloku predlagani minimalni odmiki med objekti in odmiki objektov
od posestne meje zagotavljajo hitrejši in bolj ekonomičen postopek za
pridobivanje lokacijskih dovoljenj za gradnjo objektov.

Izvršni svet soglaša z navedenim odlokom, ter predlaga zboroma občin-
ske skupščine, da sprejmeta osnutek odloka.

ZBORI REPUBLIŠKE SKUPŠČINE BODO
RAZPRAVLJALI
Delegatski bilten Skupštine SR Slovenije

Na sejah 28. in 29. junija bodo delegati zborov republiške skupščine
med drugim obravnavali tuđi poročilo o uresničevanju politike zaposlova-
nja v preteklem letu in poročilo o uresničevanju socialne politike. Poročila
pa tuđi razprave v skupščini naj bi pokazale, kako se uresničuje politika
zaposlovanja glede na zaoštrene gospodarske razmere, ter kako zaoštreni
pogoji gospodarjenja vplivajo na zagotavljanje socialne varnosti delovnih
ljudi in občanov. Obe poročili bo obravnavala tuđi skupščina Skupnosti
socialnega varstva Slovenije.

POROČILO O URESNIČEVANJU POLITIKE
ZAPOSLOVANJA V LETU 1982

je v celotnem besedilu objavljeno v Poročevalcu št. 12/13. maja 1983;
objavljen pa je tuđi povzetek poročila.

POROČILO O URESNIČEVANJU SOCIALNE
POLITIKE Z UGOTO VTTVAMI, STALIŠČI IN
PRIPOROČILI

je v celotnem besedilu objavljeno v Poročevalcu št. 11/4. maja 1983;
objavljen je tuđi povzetek poročila.

Gradivo je delegatom na voljo v INDOK službi Skupščine občine
Kamnik.

SMRTI
TROBEVŠEK Marija, osebna

upokojenka iz Križa št. 17,
stara 74 let

PISKAR Henrik, kmečki dela-
vec iz Motnika št. 1, star 50 let

TREBUŠAK Marija, soc.
podpiranka iz Godiča, stara
53 let

POLAK Elizabeta, draž. upo-
kojenka iz Kamnika, Matije
Blejca 14, stara 94 let

OSOLNIK Franc, rudar iz
Gozda št. 23, star 36 let

US Maks, delavec - viličar,
iz Gabrovnice št. 6, star 36 let

KRANJEC Marijan, monter
stavb. pohištva iz Kamnika,
Klavčičeva 8, star 31 let

NOVAK Filip, osebni upoko-
jenec iz Kamnika, Kovinarska
1/b, star 80 let

BRANK Jožefa, osebna upo-
kojenka iz Kamnika, Prvomajska
3, stara 58 let

IPAVEC Alojzij, inv. upoko-
jenec iz Kamnika, Kajuhova pot
1, star 70 let

MASTNAK Jožefa, druž. upo-
kojenka iz Kamnika, Klavčičeva
6, stara 73 let

KONŠEK Marija, star. upoko-
jenka iz Kamnika, Vilka Rožica
6/a, stara 87 let

SUŠNIK Marija, inv. upoko-
jenka iz Vrha nad Krašnjo št. 1,
stara 82 let

GRUDEN Jožef, os. upokoje-
nec iz Zgornjih Stranj 45, star
71 let

KREGAR Jožef, os. upokoje-
nec iz Spodnjih Stranj št. 4,
star 74 let

POROKE
ANŽEL Viktor, orodjar

iz Snovika in
JERIČ Helena, kuharica

>z Sovika

HRIBAR Branko, gostinski
tehnik iz Šmarce in

KOSEC Dušica, kemijski te-
hnik iz Preserij pri Radomljah

PREZELJ Dušan, ekonomski
tehnik in

KORETIĆ Alenka, medicin-
ska sestra iz Kamnika

HRIBAR France, orodjar
iz Kamnika in

HRIBAR Jožica, vodja stro-
škovnega knjigovodstva iz Zgor-
njega Tuhinja

HRIBAR Marjan, mizar
iz Srednje vaši in

POLJANŠEK Ana, kemijski
procesničar iz Sovinje peči

RESNIK Franci, tekstilni ti-
skar iz Nasovč in

ČEVKA Marija, frizerka
iz Ljubljane

REMS Mirko, pomoćnik kur-
jača iz Podboršta pri Komendi in

KOČAR Helena, varuhinja
iz Podboršta pri Komendi

GABERŠEK Marjan, orodjar
iz Vira pri Domžalah in

SITAR Olga, šivilja iz Ka-
mnika

MLAKAR Jožef, električar
iz Županjih njiv in

GOLOB Stanislava, tehnolog
iz Brezja nad Kamnikom

ROMŠAK Janez, elektrome-
hanik iz Krivčevega in

KORITNIK Vera, prodajalka
iz Kamnika

MATJAN Janko, prodajalec
iz Vira pri Nevljah in

JAKIN Simona, dijakinja
iz Kamnika

ALEŠ Marjan, delavec
iz Mengša in

BRLEC Bernarda, uslužbenka
iz Šmarce

Zdravstveni dom Domžale,
n. sol. o.
TOZD ZV Kamnik, n. SUD. O.
61230 Domžale, Titov trg 1

objavi ja na podlagi sklepa delavskega sveta pl-osta
dela in naloge

2 snažilk
s polnim delovnim časom za nedoločen čas
Pogoji: končana osemletka in tečaj iz higienskega
minimuma. Poskusno delo 1 mesec.

hišnika-kurjača
v TOZD ZV Kamnik s polnim delovnim časom za
nedoločen čas.
Pogoji: opravljena poklicna šola za vodovodne in-
štalaterje ali ključavničarje in izpit za nizkoparne
tlačne kotle. Poskusno delo 1 mesec.

Prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev
sprejema kadrovska služba ZD Domžale, Titov trg 1,
Domžale 8 dni od objave.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega

ANTONA
TREBUŠAKA

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na nje-
govi zadnji poti, mu darovali cvetje in nam izrazili sožalje.
Zahvaljujemo se tuđi govornikoma za poslovilne besede,

godbi, pevcem in g. župniku za poslovilni obred.

Vsi njegovi

Kamnik, junij 1983

ZAHVALA
Ob boleči izgubi najdražjega moža,

očeta, dedka, brata in strica

ALOJZA
IPAVCA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem,
znancem, sosedom, stanovalcem bloka Kajuhova 1-9 in Ki-
dričeva 35/a, njegovim ter našim sodelavcem DO Titan in
Svilanit za vso pomoč, izrečeno sožalje, podarjene vence in
cvetje ter številno spremstvo na njegovi zadnji poti. Poseb-
no se zahvaljujemo dr. Kimu in dr. Kralju za dolgoletno
zdravljenje, zdravstvenemu osebju ZD Kamnik in šoferjem
Reševalne postaje Kamnik. Enaka zahvala velja pevskemu
zbora »Solidarnost« iz Kamnika, govornikoma DO Titan in
Društva upokojencev Kamnik in g. kaplanu za lep pogrebni

obred.

Vsi njegovi
Kamnik, Križ, Komenda, Šmarca, Bakovnik, 6. junija 1983

ZAHVALA

Ob smrti očeta, tasta in starega ata

Filipa NOVAKA
se iskreno zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem in
znancem za izraze sožalja, podarjeno cvetje in spremstvo na
njegovi zadnji poti. Iskrena hvala za tople besede vsem
govornikom, DO TITAN, KIK, godbi in pevcem Solidarnosti.

Žalujoči:
vsi njegovi

Kamnik, rrfaj 1983

VSPOM1N
6. junija je minilo leto dni od

strašnega trenutka, ko smo
izvedeli, da nam je kruta usoda v
prometni nesreći iztrgala iz kroga
naše družine našega zlatega sinka

in bratca

KARLIJA
KONČANA

Nisi se poslovil od nas, naš dragi sine. Zato ne borno nikoli
verjeli, da te ni već med nami. Zaman te pričakujemo in
vedno bolj pogrešamo. Naš dom je tih in prazen, ker ne
slišimo već tvoje besede. V naših srcih je ostala globoka
rana, ki se ne bo nikdar zacelila. Hvala vsem, ki se ga še
spominjate, bbiskujete njegov mnogo prerani grob, prinaša-

te rože in svečke.
Žalujoči:

mamica, očka, bratec in drugo sorodstvo

ZAHVALA
Ob boleči izgubi najine drage

žene in mame

PEPCE
BRANK

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo spremili na njeni
zadnji poti, izrazili sožalje in počastili njen spomin z venci
in cvetjem. Posebna zahvala kolektivu tovarne Stol, organi-
zaciji ŽZB NOV in dragim družbenopolitičnim organizaci-
jam občine Kamnik in terena Duplica-Bakovnik, govorni-
koma za poslovilne besede, godbi in pevcem. Najlepša hva-
la zdravnikoma dr. Kralju in dr. Sedlaku, sorodnikom, pri-

jateljem, vaščanorn in znancem zanesebično pomoč.

Žalujoča:
mož France in hčcrka Darja

Kamnik, maja 1983

ZAHVALA

Ncnadoma nas je zapusti!
naš dragi

MAKS US
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani

in nam kakorkoli pomagali v težkih trenutkih, darovali
cvetje in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala
DO Menina in g. župniku za poslovilne besede. Vsem, prav

vsem, iz srca hvala.

Vsi njegovi

Kamnik, maja 1983
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Vinko Gregorc:

Od pomnika do pomni ka
KOMISIJA ZA RAZVIJANJE IN UTRJEVANJE TRADICIJ NOV IN SPOMENIŠKEGA

VARSTVA ZZB NOV Kainnik je določila magistralno pot po obeležjih narodnoosvobodilne borbe
občine Kamnik in jo razdclila v sedem etap. Te etape bodo opisane v nekaj zaporednih številkah
Kamniškega občana z namenom, da jih ljubitelji nedeijskih izletov preizkusijo že prej, preden bodo
določene postojanke, kjer bodo v prihodnjem letu dobili žige - kraji za to so že določeni - ter da
dajo svoje pripombe na naš opis. Pripombe bomo upoštevali pri pripravi končnega gradiva za
vodiča, ki ga borno kot brošuro pričeli pripravljati koncem tega leta.

• Na pobudo ob&nske ZPM
in povezano z ZB sem pričel
zbirati malena/ za Kamniško
magistralo, ki naj bi rodila po
poteh obdenj NOB. Nekaj te-
ga materiata je bilo že zbranega
v brošuri NOB, ki jo je izdala
leta 1975 Kulturna skupnost
Kamnik, (57 obelenj), ostale
podatke pa so dale krajeme or-
ganizacije ZB. Do konca leta
1982 imamo registriranih 82
obelenj NOB, njih štetilo pa iz
leta v leto raste. Komisija za
razvijanje in utrjevanje tradidj
NOB in spomeniškega rarstva
je dne 13.4.1983 razdeBla ma-
gistralo v VI. etap (Mesto Ka-
mnik VII). Kamniški občan naj
bi v šestih naslednjih številkah
- če bom seveda za vsako šte-
vilko lahko pripravil gradivo —
priobčil po eno etapo z uvo-
dom, ki naj bi hi! v vseh števil-
kah enak in naj bi vabil občane
in druge izletnike, da bi posa-
mezne etape prehodtti prej, kot
bodo na razpohgo Ugi in po-
stojanke, kjer bodo žige deHIi.
Seveda bodo dobrodošle vse
pripombe in predhgi, ne le
borcev, antpak vseh obianov,
da bi bila naša magistrala <Sm-
popobiejša.

I. etapa (X pri imenu kraja po-
meni, da bo v tem kraju obiskova-
lec prejel žig):

X-Perovo, Rudnik, Sp. Palovče,
Zapole, X-Velika Lašna, Vaseno,
Pirševo, X-Snovik, Loka-šola, Lo-
ka-nad gostilno Pirš.

1. X-Perovo-Pot boste začeli v
Kamniku pri Perovški brvi. Tam
stoji spomenik, postavljen v spomin
prvima padlima borcema kamniške
vstaje, Dominiku Mlakarju in An-
tonu Miklavčiču. Spomenik je po-
stavila ZB Kamnik leta 1956 (točen
datum ni znan), ha novo mesto pa
so ga prenesli 27. 7. 1981, ko so
končali obvoznico. Spomenik je
projektira! građbeni tehnik Albert
Stupar, narejen je iz naravnega ka-
mna, v katerega je vdelana plošča z
vklesanimi irneni in dnevom vstaje
t. j . 27. 7. 1941. Do Perovške brvi
vodi s Kovinarske ulice kakih 100
m nad tovarno Titan neasfaltirana
pot.

V noči od 26. na 27. julij 1941,
ko se je na Kamniškem začela
splošna ljudska vstaja proti nem-
škemu okupatorju, sta na mestu,
kjer je prvotno stal spomenik, pad-
la skojevca - prvoborca Dominik
Mlakar in Anton Miklavčič iz Ka-
mnika. Oba sta bila delavca, zapo-
slena v tovarni TITAN. V SKOJ ju
je nekaj dni pred tem sprejel Mo-
lek-Mohor, ki je bil zadolžen za
delo z mladino. Ko sta tisto noć
prerezala telefonske in telegrafske
žice, sta hitela na dogovorjeno me-
sto proti Kratni. Polnoč je bila mi-
mo, ko sta prišla do brvi prek Bi-
strice na Perovem. Zaradi izdaje
enega od mladincev (Beč), ki je bil
v skupini tisto popoldne, ko so pre-
jeli še zadnja navodila, ju je na
koncu brvi v grmovju čakala gesta-
povska zaseda. Bila sta brez orožja.

Če ste tujec, boste, za orientaci-
jo, našli v isti visini s Perovško
brvjo na Ljubljanski cesti gostišče
Bevc. Najbližje prenočišče je v sre-
dišču mesta. Najbližja samopo-
strežna trgovina je na Bakovniku.
2. Rudnik - leži dobre 4 kilometre
jugovzhodno od Perovega. Z avtom
lahko takoj pod Duplico zavijete na
levo in priđete severno od Arbore-
tuma Volčji potok v Rudnik. Tam
so zgradili vodovod s spomenikom
in ga posvetili tridesetim borcem, ki
so padli v narodnoosvobodilnem
boju. Posebej so omenjeni člani
okrožnega komiteja KP Kamnik,
med njimi sekretar Edvard Peter-
nel-Tinko. Padli so v boju z Nemci
6. januarja 1945. leta. Osnutek za
spomenik je izdelal akademski sli-
kar Ivan Seljak-Čopič, odkrili pa so
ga 25. septembra 1960Jeta.

6. 1. 1945 se je okupatorju po-
srećilo s pomočjo domaćega izda-
jalca uničiti partizansko tiskamo v
zemljanki Rudnik. V junaškem bo-
ju je padlo 12 borcev, deset pa so
jih ujeli, jih zvezane in bose odpe-
ljali v Lukovico, kjer so jih vso noč
mučili, 7. 1. 1945 dopoldne pa so

jih v kamnolomu Rafolče postrelili.
V tem boju so padli: štab VOS na
čelu z Tonetom Seškom-Ludvikom,
člani okrožnega komiteja KPS s se-
kretarjem Edijem Peternelom-Tin-
kom, člani tiskarne SNOJ RUDI -
Gamejjne ter upravnik tiskarne Ja-
nez Žebovac-Roman. Spomenik
stoji na mestu, kjer so se sestajali
prvi rudniški partizani in kurirji
Grafike 7. Spomenik in vodovod je
zgradila krajevna organizacija ZB
NOV Duplica. (Po verziji ZB Du-
plica je bilo odkritje spomenika le-
ta 1959, po brošuri NOB pa 1960.
leta.)

Naša magistrala se na tem mestu
srečuje z magistralo domžalske ob-
čine »Po poteh spomina«. Najbližje
gostišče temu obeležju je v Radom-
ljah, od koder je prav tako možen
dostop z av om v Rudnik. Kdor
želi, si lahko ogleda ob tej priliki
arboretum Volčji potok, ki je zani-
mivost zase in pa spominsko obe-
ležje NOB na Šmarci. Tu stoji spo-
menik, zgrajen iz betona in granit-
nih plošč, na katerem so vklesana .
imena 49 žrtev, padlim borcem, tal-
cem in drugim žrtvam sovražniko-
vega nasilja s področja vaši Homec,
Šmarca in Nožice. Spomenik je
projektiral arhitekt Niko Lehran,
postavljen in odkrit pa je bil okto-
bra 1978 (po drugih podatkih 27.
aprila 1952). Delo je organizirala
krajevna skupnost z družbenopoli-
tičnimi organizacijami, delala pa je
mladina Smarce, Nožić in Homca.

Najbližje gostišče je v Kulturnem
domu in pa gostišče Jeran, najbližja
trgovina pa je market ob spome-
niku.

3. Spodnje Palovče. Mislim, da
zdaj nimate dosti izbire. Iz Rudnika
boste šli najprej v Zg. Palovče, po-
tem pa v Spodnje Palovče. Z avtom
se za silo priđe iz Kamnika prek
Kratne v Palovče. To pa ni naš na-
men. Hvaležni bom6, če nam boste
povedali najlepšb in najkrajšo pot
iz Rudnika v Palovče. Tam boste
našli na Španovi hiši ploščo v spo-
min na prvoborca Valentina Pestot-
nika, ki je padel kot komandir čete
Kamniškega bataljona v boju z
Nemci na Kostanjski planini 24.
decembra 1942. leta. Ploščo so od-
krili 1949. leta.

4. Zapole. Kako boste prišli v
Zapole, ne vem. Šli boste vsekakor
proti Veliki Lašni in vprašali za
spomenik, ki ga predstavlja težka
breda. Tukaj je bilo večkratno ta-
borišče Kamniškega bataljona.
Obeležje so sele nedavno postavili,
v brošuri bomo pa že posredovali
boljši opis.

5. Velika Lašna. Od Sp. Palovč
do Velike Lašne vodi — po karti
sodeč - kar dobra občinska cesta.
Sredi vaši Velika Lašna stoji velik
spomenik, ki je posvećen osmim
borcem IV. operativne cone. Nad
grobom je spominska pk>šča z vpi-
sanim posvetilom padlim borcem.
Spomenik je projektiral občinski
odbor Kamnik, odkrili pa so ga av-
gusta 1949. leta.

Ob koncu leta 1944 se je v vaši
zadrževal štab IV. operativne cone.
Nemci so 25. decembra iznenada
vdrli v vas in ga napadli. V kratkcm
spopadu z nadmoćnim sovražnikom
je padlo osem borcev. Na spomeni-
ku je vklesano besedilo: Iz krvi pre-
lite vam junakom deseterim, poleg
tisočev ostalih svoboden narod ven-
ce spleta.

V Veliki Lašni boste ražen tega
spomenika našli še ploščo na Pri-
moževi hiši. Plošča je vzidana v
spomin ponovne ustanovitve Ka-
mniške čete, ki je bila ustanovljena
25. 3. 1942. Na hišo Narat Jožeta -
po domaće Primoža - jo je vzidala
KO ZB Srednja vas leta 1982. Plo-
šča je iz marmorja z vklesanim be-
sedilom.

Če se boste hoteli okrepčati, lah-
ko to storite samo v Potoku, naj-
bližja trgovina pa je poslovalnica
Kočne v Sredniji vaši. Svetujem pa,
da to storite sele potem, ko si boste
ogledali spomenike v Vasenem, ka-
mor boste prišli iz Velike Lašne.

6. Vaseno. Na Vasenem, v dolini
pod gozdom, nasproti Vasenarjeve
hiše, stoji spomenik ustreljenemu
aktivistu Jožetu Devcu. Postavila
ga je KO ZB Srednja vas. Nacrt
zanj sta napravila KO ZB Srednja
vas in tovariš Franc Hribar-Lovro,
odkrili pa so ga 4. jutija 1982. Spo-
menik iz kamna ima vklesano ime.

Najbližje gostišče je Albič Mar-
jan v Potoku, najbližja trgovina pa
je poslovalnica Kočne v Srednji va-
ši. V Vasenem je vrelec zdravilne
vode.

Če vam je bilo hoje za danes
dovolj, lahko etapo za danes preki-
nete in nadaljujete naslednji dan,
kajti iz prve etape, morate obiskati
še Pirševo, Snovik in Loko.

7. Pirševo. Ko ste prišli iz Vase-
nega na glavno cesto, se obrnete na
desno in zavijete po prvi cesti na
levo proti Pirševemu. Spomenik
stoji pred vasjo ob vsaki kapeli,
kjer sta pokopana dva padla parti-
zana iz te vaši. Na spomeniku so
tuđi imena ostalih vaščanov, ki so
padli v narodnoosvobodilnem boju.
Spomenik je postavila KO ZB
Srednja vas, načrtovala pa ga je ista
organizacija s pomočjo Franca Hri-
barja. Kamen so odkrili dne 22. 7.
1972, na njem pa je napisano: V
spomin na težke dni nemške oku-
pacije 1941-1945. Vsi vaščani Pir-
ševega so sodelovali v narodnoo-
svobodilnern boju, 13 se jih je bori-
lo v partizanskih vrstah, od teh jih
je 5 padlo. Nemci so se nad to
partizansko vasjo znesli 2. januarja
1945 in jo požgali.

Če bi se hoteli zdaj okrepčati, bi
se morali vrniti v Potok, tega pa
menda ne boste storili. Najbolje bo,
da jo mahnete po gozdni poti na-
ravnost v i - Snovik, potem ko ste
si 500 m od vaši Pirševo ogledali
obnovljeno zemljanko, na kateri je
spominska plošča. Zemljanka je
med NOB služila rajonskemu ko-
miteju KPS. Do zemljanke vas bo
odvedel tovariš Jernej Koncilja iz
Pirševega. Zemljanko so obnovili
KO ZB in OO ZSMS Srednja vas
in jo odkrili 4. juija 1980. Nacrt
obnove je naredil Franc Hribar-Lo-
vro. Zidana je z betonskimi ele-
menti, na plošci pa je opis dela
rajonskega komiteja.

Dostop z avtomobili je možen
samo do vaši Pirševo, naprej do
zemljanke pa je treba iti peš, kar pa
vam bo ob poti, če se boste odločili,
da greste v Snovik peš.

8. x-Snovik. Ob cesti pod vasjo
Snovik stoji pri mostu spomenik
osmim ustreljenim talcem. Projek-
tirala ga je KO ZB Srednja vas s
pomočjo Franca Hribarja in ga od-
krila 4. juli ja 1980. V kamen je
vzidana spominska plošča z izpisa-
nim besedilom.

Okrepčali se boste sele v Potoku,
v Vasenem pa se napijete zdravilne
vode. Če boste po prvi etapi hodili
dva dni, boste imeli dovolj časa, da
obiščete še zaselek Kočevo; tam je
spominska plošča v spomin padlim
kurirjem. Vzidana je na hiši Alojza
Malija - po domaće Kočevarja, v
Beli peči. V Kočevo priđete tako,
da na poti od Snovika proti Potoku
zavijete po prvi poti na desno. Od
Kočevega imate peš pot do Loke in
se vam ni treba vračati na občinsko
pot, ki je prevozna z avtom.

Spomenik v Kočevu je projekti-
rala KO ZB Srednja vas s pomočjo
Franca Hribarja, odkrila pa jo je
21. 9. 1975. Na plošci so vklesana
imena padlih.

Pri kmetu »zgornjem Kočevar-
ju« je od srede maja 1944. leta
delovala kurirska postaja 1-5 IV.
operativne cone. Na postaji je bilo
6 kurirjev, komandir je bil Alojz
Tonin-Drnač iz Hruševke, zraven
so bili še Jože Udovč-Rudi iz Kraš-
nje, Jože Sušnik-Rastko s Kranj-
skega brda, Jurček (part. ime) iz
Luč, Hlevarjev (po domaće) iz No-
ve Štifte in Gradišarjev s Kranjske-
ga brda ter ranjeni partizan Matija
iz Trbovelj, ki se je tam zdravil.
Zjutraj 24. maja 1944 so Nemci
(verjetno zaradi izdaje) obkolili go-
spodarsko poslopje, napadli prese-
nećene kurirje in jih skupaj z ra-
njencem pobili. Ob napadu je ostal
živ le Hlevarjev, ki je bil težko ra-
njen. Odgnali so ga s seboj in ga
kasneje poslali v neko koncentra-
cijsko tabobrišče v Nemčijo, kjer je
umri. Nemcem še ni bilo dovolj. Po
krajšem času so svoj rabeljski posel
nadaljevali. Kočevarjeva hiša je
brez očeta, ki je pred tem dogod-
kom umri, štela 8 članov. Usodnega
dne so bili doma: mati, hči Micka
ter sinovi France, Jože in Tone.
Brata Jaka in Jernej sta bila v parti-
zanih. Nemci s<».hišo temeljito izro-
pali. Tone in Jože sta morala znositi

v hišo mrtve partizane. Nato so nišo
zažgali, ustrelili še Jožeta in Toneta
in ju vrgli v ogenj. Tragedija te
družine je popolna, kajti v partiza-
nih sta padla tuđi oba brata. Jaka je
padel na domaći njivi 19. 12. 1944,
Jernej pa v Novi Štifti 29. 12. 1944.

9. Loke. V Lokah si boste ogle-
dali kar 3 spominska obeležja. Na
stanovanjski hiši Brlec Ane je po-
stavljena spominska plošča v spo-
min na prvega sekretarja OF za
Tuhinjsko dolino in Crni graben.
To je bil Janez Brlec-Nace, ki se je
rodil v tej hiši. V tej hiši - na Go-
bovšah - se je avgusta leta 1941. (v
Cahtetovi hiši) sestal prvi štab Ka-
mniškega bataljona, ki ga je vodil
Marijan Dermastia in politkomisar
Anton Šturm. Ploščo je odkril in
vzidal občinski odbor ZB Kamnik
julija 1949 leta. Obliko marmorna-
te plošče z vklesanim besedilom je
določil OO ZB Kamnik. Na osnov-
ni soli Loke so vzidane v spomin
žrtvam fašističnega terorja štiri plo-
šče. Na ploščah so vklesana imena
dvanajstih borcev, padlih v NOB,
osmih ustreljenih talcev in šestih
usmrćenih v taborišču. Plošče je
vzidala in odkrila KO ZB Srednja
vas ob 21-letnici osvoboditve, 21.
9. 1966.

Spomenik v Lokah nad gostilno
Pirš je postavljen v spomin na dva
domaća partizana, ki ju je mučila in
ustrelila nemška policija in raztr-
ganci. Kamen, v katerega sta vkle-
sani imeni mučenih partizanov je
postavila KO ZB Srednja vas in
Franc Hribar. Odkrili so ga 4. julija
1982 leta.

Nad Mlekarjevo hišo v Srednji
vaši stoji spomenik ustreljenemu
partizanu, ki ga je odkrila KO ZB
Srednja vas 4. julija 1982.

To je vse, kar spada v prvo etapo
naše poti. Če jo boste opravili že
zdaj in nam poslali o tem svoje
poročilo s pripombami, vam jo bo-
mo že zdaj priznali z začasnim potr-
dilom. To velja tuđi za šolske in
druge skupinske izlete. Potrdila bo
začasno izdajala KO ZB Kamnik,
dokler ne bo drugače urejeno. Na
pot torej.

Praznovanje krajevne
skupnosti Moste

Ob 22. Juliju, prazniku KS Moste, se v naši KS spominjamo na
dneve zadnje vojne, to je na dneve trpljenja, pregnanstva, ilegale
pa tuđi spopadov, ki so se zgodili na našem področju. Eden od teh
spopadov se je zgodil v noči od 21. na 22. julij 1943 v Žejah. Tisto
noč je prišlo do spopada med partizani in Nemci. V spopadu, ki je
občasno trajal vso noč, so življenje izgubili: Franc Kavčič, partizan
Tonček iz Tuhinja in aktivist Miha Kepic, katerega je sovražnik
močno ranjenega dobil v svoje roke in ga mučil do smrti. Celoten
dogodek je bil podrobno opisan v 14. številki Kamniškega občana
20. junija 81.

Ta dogodek, ki časovno sovpada z dnevom vstaje slovenskega
naroda in nekaterimi prireditvami v preteklih letih v Mostah (od-
kritje spomenika padlim partizanom v južnem delu Most, nekatere
obletnice društev i. t. d.), v zadnjih letih praznujemo kot svoj
krajeVni praznik.

V preteklih letih smo ta praznik praznovali s številnimi, predvsem
kulturnimi prireditvami, ki so bile strnjene v enem, oziroma dveh
tednih. Lani, ko smo imeli osrednjo prireditev ob zaključku obno-
vitvenih del v soli, se je pokazalo, da je bolje, če so prireditve v
okviru krajevnega praznika raztegnjene na daljše časovno obdobje.
Tako po eni strani odpravimo mrtvilo, ki je nastalo v letnem času,
po drugi strani pa je okoli 22. julija sezona dopustov in je zato
veliko težav okoli organizacije množičnih prireditev.

Iz omenjenih razlogov bo letošnji program prireditev v okviru
krajevnega praznika Most sledeč:

- 18. 6. 83 ob 20. uri - Srečanje pevskih zborov Moste 83.
Sodelujejo: Lira Kamnik, Triglav iz Bukovice pri Novi Gorici in
KD Moste

- 17. 7. 83 ob 9. uri - Kolesarski maraton
- 10. 7. 83 ob 15. uri - Proslava krajevnega praznika s podeli-

tvijo priznanj OF. V kulturnem programu sodelujejo pevski zbor in
folklorna skupina KD Moste.

Po proslavi bo gasilska veselica, za razpoloženje bo skrbel an-
sambel Trgovci.

V septembru in oktobru:
- 4. tradicionalni tek po ulicah Most
- srečanje folklornih skupin
- likovna razstava, ki jo organizira likovna skupina KD Moste
- otvoritev dela športnih igrišč ob soli s tekmovanjem v odbojki.
Vabimo občane, da se prireditev udeleže!

DRUŽBENO POLITIČNE ORGANIZACIJE KS MOSTE

Ohranimo bodočim
rodovom lepo okolje

Po skoraj enoletnih pripravan
je bilo 23. maja v Mengšu usta-
novljeno Društvo za varstvo
okolja Domžale-Kamnik. Skoraj
100 članov se je zbralo na usta-
novnem občnem zboru. Zbor so
pričeli bratje Pimat, ki so s tremi
pesmimi o zemlji in naravi ustva-
rili prijetno vzdušje za nadaljnje
delo. Poročilo iniciativnega od-
bora je prebral Alojz Jagodic, ki
je bil z Zdenko Kosir tuđi glavni
pobudnik društva.

Za njim je besedo prevzel aka-
demik Stane Krašovec, predse-
dnik Zveze društev za varstvo
okolja Slovenije. Poudaril je, da
je naša ustava ena redkih, ki ima
varstvo okolja opredeljeno in
uzakonjeno; kljub temu pa z na-
ravno dediščino delamo zelo ma-
čehovsko. Opozoril je, da ima
zdajšnja generacija naravo samo
v upravljanju in jo mora nasled-
njim generacijam prepustiti vsaj
takšno kot jo je prejela. Svojo
zainteresiranost za delo društva
so izrazili tuđi delegati družbeno-
političnih organizacij in občin-
skih skupščin obeh občin. Prisot-
ne so pozdravili in društvu zaže-
leli dobro in uspešno delo še
predstavniki društev iz Radovlji-
ce, Škofje Loke, Ljubljane in do-
maćega turističnega društva.

Nato se je zbor lotil pravil in
delovnega programa. V nacrt so
zapisali, da se bo društvo borilo
za varstvo voda, zraka, rodovitne
zemlje, alpskega sveta, živali,
rastlinja in kulturne dediščine,
zavzemalo se bo za ureditev od-
laganja odpadkov in za prepreče-
vanje hrupa. Društvo bo delova-
lo na več načinov: zbiralo bo in-

formacije o onesnaževanju in
onesnaževalcih, sodelovalo bo
pri družbenem in prostorskem
planiranju, obravnavalo osnutke
urbanističnih načrtov, obvešcalo
bo javnost o perečih vprašanjih
varstva človekovega okolja, or-
ganiziralo bo tečaje za delovne
ljudi in mladino, dajalo strokov-
no pomoć, sodelovalo z družbe-
nopolitičnimi organizacijami in
društvi.

Po sprejemu pravil in delovne-
ga nacrta so izvolili izvršni odbor
društva. Vodstvo so zaupali Ve-
koslavu Janežiču, ki bo predse-
dnik društva in Alojzu Jagodicu,
ki bo predsednik izvršnega odbo-
ra. Članarina bo 100 dinarjev,
šolajoča se mladina pa je članari-
ne oproščena.

Večkrat se porodi vprašanje:
Zakaj društvo za obe občini, ko
pa je v vsaki izmed njiju proble-
mov čez glavo?! Pfipravljalni od-
bor je menil, da sta z vidika var-
stva okolja občini Kamnik in
Domžale celovit prostor. Poleg
tega bo društvo rabilo precej
strokovnjakov, ki jih bo lažje
zbralo v obeh občinah. In ne na-

zadnje: varstvo okolja je skrb
vseh, z dvema društvoma pa bi
lahko krepili tuđi lokalizem, pri
katerem bi vsako društvo opravi-
čevalo nesmotrne posege v lastni
in kritiziralo posege v sosednji
občini.

Od društva na začetku ne sme-
mo pričakovati preveč. Z ustano-
vitvijo društva ne bodo takoj
»zamašeni« dimniki in kanaliza-
cijske cevi, še vedno nas bo motil
hrup in najrazličnejši odpadki.
Društvo tuđi ne namerava delo-
vati kot nasprotnik (ali opozicij-
sko kot zelene stranke v Zahodni
Evropi) naših samoupravnih or-
ganov. Delovalo bo znotraj njih
in SZDL, z osveščanjem in jasni-
mi argumenti v skupščinah občin,
krajevnih skupnosti in samou-
pravnih interesnih skupnosti. Za
takšno delovanje pa rabi številno
članstvo in z izpolnjeno prijavni-
co lahko postanete član društva
tuđi vi. Prijavnico pošljite na na-
slov: Društvo za varstvo okolja
Kamnik-Domžale, 61234 Men-
geš.

IGOR LIPOVŠEK

AKTIV MLADIH ZA-
DRUŽNIKOV
Kamnik vabi
na tradicionalne kmečke igre s
tekmovanjem koscev in grab-
Ijic, ki bo v nedeljo, 26. juni-
ja 1983 ob 15. uri na hipo-
dromu v Komendi.
Po tekmovanju bo velika
vrtna veselica. Za vesele vize
bo poskrbel ansambel bratov
Krt. Za jedačo in pijaco bo
poskrbljeno.

Vabljeni

ENODRUŽINSKO hišo v
Kamniku /amenjam za dvo-
sobno stanovanje z doplači-
lom. Tuđi prodam oziroma
kupini. Ponudbe pod šifro
»komfort« na uredništvo Ka-
mniškega občana, Tomšičeva
2, Kamnik.

PRODAM italijanski plastič-
ni čoln za 3 osebe. Informaci-
je na uredništvu Kamniškega
občana.

ZAPOSLIM šiviljo. Ponud-
be pod šifro »industrijsko ši-
vanje oblek« na uredništvo
Kamniškega občana.

VABIM obiralce črnega in
rdečega ribeza od 4. do 20.
junija. Za delo lahko dobite
kvalitetni ribez oziroma pla-
čilo. Lahko pa ga tuđi samo
kupite. Anžin Feliks, Dobeno
10, Mengeš.

ČIŠĆENJE vseh vrst talnih
oblog (tapisom, itison ipd.) in
čišćenje stekla. MILAN
DEISINGER, Kidričeva 35,
Kamnik, tel. 831-748.

MONTAŽA TV anten. MA-
TIJA ZIBELNIK, Zavrti 5,
Mengeš, tel. 737-466.

OGLASUJTE
V KAMNIŠKI OBČAN
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Pogovor z upokojenim zdravnikom Dušanom Staretom

Težko slovo
od bele ha/je

Ob izteku starega leta 1982,
se je i/teklo tuđi 43-Ietno
zdravniško delo dr. Dušana
Stareta. Mnogi Kamničani, še
zlasti starejši, tuđi iz najbolj
oddaljenih vaši in zaselkov v
naši občini, so ga prav dobro
poznali, saj se je našim bolnim
občanov , bodisi v ambulanti
kamniškega in komenskega
zdravstvenega doma bodisi na
terenu, posvečal polnih 33 let.

Stisnilo ga je pri srcu, ko je
poslednjič in za zmeraj svojo
belo haljo obesil na klin in so se
vrata ambulante za vedno zapr-
la za njim. Prav radi mu verja-
raemo, da je bilo to slovo eno
najtežjih v njegovem bogatem
živlenju kamniškega zravstva.
Kot bi bile s silo pretrgane vse
globoke vezi z Ijudmi, ki jim je
tolikorat rad pomagal v stiski. S
toplo besedo in sproščenim po-
govorom je dostikrat uspešneje
zdravil , kot z zdravili na re-
cept. Znal je prisluhniti člove-
škim stiskam, iz katerih izvirajo
naštetc bolezni, ki jih je tuđi
često zdravil na osnovi bogatih
izkušenj iz medicinske psiholo-
gije. Preprosteje povedano,
bolezen je lažje ozdravljiva, če
bolnik verjame in zaupa v oz-
dravitev.

Morda so te ugotovitve pre-
več osebne, vendar si upam tr-
diti, da je veliko resnice v njih,
sicer ne bi bile vsak dan tako
dolge vrste pred mabulanto
Dušana Stareta.
Naj pustim osebna razmišljanja
ob strani. Raje prisluhnimo
dolgoletnemu kamniškemu
zdravniku, ki že pol leta »uži-
va« zasluženi pokoj.

- Besedico »uživa« sem na-
menoma dala v narekovaj, ker
vem, da vam je bilo težko za-
pustiti dolgoletno delo, za ka-
terega.se še vedno počutite do-
volj pri močeh.

»Res je. Če ne bi bilo novega
zakona, ki terja, da moramo
»zreli« za pokoj odstopiti pro-
stor mlajšim, bi verjetno še de-
lal, dokler bi se čutil za delo
sposobnega. Vendar razumom,
da je veliko mladih brez dela in
jim moramo omogočiti zaposli-
tev. Težko pa mi je vseeno, ker

sem vedno rad delal z Ijudmi,
jim pomagal. Tuđi nobenega
konjička nimam, ki bi mi kraj-
šal čas na stara leta.«

- Pa vendar imate kaj po-
četi?

»Grem na kakšno dobro tek-
ino v Ljubljano. Včasih sem bil
tuđi aktiven nogometaš in tuđi
z nekaterimi drugimi športi
sem se ukvarjal. Tako sem po-
stal tuđi športni zdravnik. Za
šport se še vedno rad zanimam.
Včasih hodim s prijatelji iz
društva upokojencev na sprc-
hod, malo posedimo, poklepc-
tamo. Ob sobotah se šc vedno

udeležujem srečanja »sobot-
karjev« v Planinki, čeprav nas
je že precej manj, kot nekoč.
To smo prijatelji različnih po-
klicev. Navadno kaj prigrizne-
mo, malo zalijemo, poklepeta-
mo, si izmenjamo novice in tu-
đi pokritiziramo.«

- Pa se vrniva k vašemu mi-
nulemu delu. Kje vse ste služ-
bovali?

»Po končani medicinski fa-
kulteti v Zagrebu sem najprej
služboval v Kamniku. Med voj-
no so inteligenco precej zapira-
li, zato mi je svetoval dr. Pole,
naj grem na Golnik. Od leta
1950 sem skoraj 10 let kot vo-
jaški zdravnik služboval v ra-
zličnih krajih: v Lovranu, Pu-
Iju, Ljubljani, Osijeku, in na
Vrhniki. Skoraj vesčas sem de-
lal na internih oddelkih. Po de-
mobilizaciji sem se vrnil v Ka-
mnik, kjer sem tuđi kot vojaški

zdravnik dolgo delal honorar-
no. Takrat je bilo namreč po-
manjkanje zravnikov v Kamni-
ku. Med rednim službovanjem
v Kamniku pa sem 17 let ordi-
niral tuđi v Komendi, enkrat na
teden v popoldanskcm času.«

- Kaj vam je bilo kot zdrav-
niku najtežje delati?

»Kadar sem ponoći dežurat
in je bilo treba v snegu, mrazu
tuđi v najzakotnejšo hribovsko
vas k bolniku. Včasih je bilo
tuđi veliko porodov doma, kaj-
ti kmečke žene nišo bile zava-
rovane in nišo hotele v poro-
dnišnico, Včasih sem tuđi po
ves teden dežural ponoći.

Dostikrat je bilo delo napor-
no, vendar mi ni bilo nikoli žal,
da sem se odločil za ta poklič.
Pa še to. V začetku sem se vožil
na obiske s kolesom, nato z
motorjem, z motorjem sem
presedlal na fička , ki je bil že
precejšen »Iuxus«.

- Kaj vam je bilo pri delu v
največje zadovoljstvo?

»Najprijetnejši je občutek ,
če lahko človeku pomagaš. Če
je imel bolnik hujši napad in
mu je po injekciji odleglo, te-
daj je tuđi meni odleglo. Tuđi
porodi doma so bili lahko zelo
zapleteni. Na primer kleščni
porodi, pri katerih sem trikrat
pomagal. Pri takih primerih mi
je še kako prav prišlo znanje,
vešča roka in brez dvoma od-
ločnost.«

- Česa se najmanj radi spo-
minjate, kar vas je najbolj pri-
zadelo?

»Ko sem služboval v Pulju je
v Kanfanaru iztiril vlak, v kate-
rem je izgubilo življenje 48
otrok, ki so bili namenjeni v

»kolonijo. To je bil najbolj gro-
zovit prizor in ga ne bom mogel
nikoli izbrisati iz spomina. Tuđi
pod vlakom smo morali ampu-
tirati noge.«

Dr. Dušanu Staretu/.aželimo
ob odhodu v pokoj kar največ
prijetnih trenutkov in lepih
spominov. V lepem spominu pa
ga borno ohranili tuđi vsi nje-
govi dolgoletni in zvesti pacien-
ti, ki si želimo še dosti srečanj z
njim tuđi izven zdravstvene
ambulante.

MIRAJANČAR

Iz doma upokojencev

V novem poletnem času
Ko smo konec marca naravnali

ure po novem, je bilo pri nas
nekaj nasprotovanj, saj se je naš
dnevni urnik kar občutno spre-
menil. Nekateri od nas so in mor-
da še vodijo kar dvojno evidenco
časa, po stari in po novi uri. Tako
je prišlo tuđi do zapleta in za-
mud, na primer pri obrokih hra-
ne ali drugih opravilih. Smo se pa
tuđi že prilagodili novim odme-
rani časa, dnevi so nam daljši in
svetlejši.

V začetku aprila smo se poslo-
vili od drage sostanovalke Tilke
KOLENČEVE, ki je prej napol-
njevala našo hišo s svojimi uslu-
gami. Nesebično in prizadevno je
pomagala po svojih močeh, z
drobnim in vsakodnevnim de-
lom, ki je še kako dobrodošlo.
Bolezen jo je nazadnje le preveč
izčrpala. Pospremili smo jo na
mekinjsko pokopališče. Ta me-
sec sta umrli potem šc dve stano-
valki, v maju pa so se spet oglasili
pogrebni zvonovi; spremljali so
na zadnjo pot še tri naše stano-
valke. Letos je smrti pri nas veli-
ko, morda je pripomogla k temu
deževna pomlad in vremenske
neprilike, ki na vse bolnike in
starejše slabo vplivajo.

Maja je odšla od nas tuđi naša
pridna in prizadevna sestra Ro-
zalija Podgrajšek na novo služ-
beno mesto v Celje. Od tam se
nam je že javila s pozdravi za
vsakega posebej, in mi smo ji
hvaležni za toliko uslug, kot nam
jih je nudila, podnevi ali ponoći
pri težkih bolnikih in kjer je bila
potrebna. Ostala nam je v prijaz-
nem in dobrem spominu.

Kot navadno, smo imeli za
praznike 27. april in J. maj pro-
slavo. Prišli so šolarji od 1. do 4.
razreda sole T. Brejca pod vod-
stvom tovarišic Marine Aparnik
in Danice Zupin. Najprej so za-
peli veselo pesem, zvrstil se je
program recitacij. Bilo je veliko
nastopajočih in veliko pesmic,
preprostih in lepih, izvedenih s
prisrčnostjo, ki je otrokom last-
na. Zaključili so z zborčkom, ki
je zapel pomladne pesmi. Maja
smo imeli še poseben dan, naš
tradicionalni dan Doma upoko-
jencev, ki ga slavimo ravno na
dan mladosti; tedaj proslavljamo
5 letni jubilej bivanja nekaterih
oskrbovancev v Domu. Letos je
bilo 13 slavljencev, ena stanoval-
ka pa je umrla januarja in tega ni

dočakala. Prišli smo iz vseh kra-
jev, največ iz okolice Kamnika,
iz Kamnika in Ljubljane, z različ-
nimi poklici in življenjskimi
zgodbami, lastnostmi in značaja,
a čas nas je povezal v eno druži-
no za pet let, v okrilju našega
Doma, ki nam je zdaj vsem sku-
pen.

Program tega praznika smo za-
čeli z nagovorom direktorja, ki je
bil spodbuden: Naj se počutimo •
mladi, čeprav leta tečejo in ne
moremo mimo tega. Vendar z
voljo in optimizmom naprej. Sle-
dile so recitacije: pesem Ob Nev-
Ijici (tov. Bernardove), lastna pe-
sem M. Budau, sledila je pred-
stavitev vseh 13 oskrbovancev
(slavljencev), ki so prejeli spo-
minsko plaketo, sledil je nastop
pevskega zbora delovnega kolek-
tiva ob spremljavi harmonike in
kitare. Prof. Stane Habe, direk-
tor glasbene sole v Domžalah, je
bil duša vsega. Na kitaro je igrala
stanovalka Mirni Turšič. Peli smo
ž veseljem vsi, pritegnili mladim
glasovom zbora. Popoldan je bil
ves zabaven, z glasbo in petjem
je ostala vsa družba še dolgo sku-
paj-

MARIJA LAVRIČ

Mladi so pokazali svoje
sposobnosti

Mladi v Tunjicah so zopet doka-
zali, da znajo organizirati tuđi za-
htevnejše priredit te. V nedeljo po-
poldne so pripravili in uspešno zak-
ljučili veliko veselicu na prostem.
Na priredirvi ni manjkal niti srečo-
lov. Udeležba je bila velika n tuđi
dela je bilo veliko. Sodelovala je
vsa mladina in vsi So imeli polne
roke dela. Opazoval sem njihove
priprave.

Presenetila me je dobra organi-
zacija, njihova navdušenost in volja
za delo. Še posebej spodbudno je,
da so zelo pazili, da ne bi komu
prizadejali kakšne škode. Slišal sem
starejše mladince, kako so stalno
opozarjali mlajše, naj pazijo, da ne
bodo po nepotrebnem hodili po še
nepokošeni travi ali naredili škode
na bližnjih vrtovih in njivah. Iz vse-
ga tega se vidi, da vaška mladina
ceni zemljo in pridelke. Da ne bi
prišlo do večje škode, so" veselični
prostor ogradili in ga okrasili z zele-
njem. Mislili so tuđi na varnost pro-

meta, zato so ob cesti postavili vse
predpisane opozorilne znake za
omejitev hitrosti. Marsikateri orga-
nizator podobnih prireditev naj se
zgleduje po njih.

Na veselici nišo stregli kvalifici-
rani gostinci in nič zato, če je bila
postrežba z desne ali leve strani.
Fantje in dekleta so se potrudili, da
bi bili vsi kar najhitreje postreženi
in so tekali kot mravlje po veselič-
nem prostoru. Veliko je bilo obi-
skovalcev in vsem je bilo treba po-
streči. Pri strežbi ni bilo zastojev.
Mogoče mi bo kdo od obiskovalcev
zameril, ker govorim samo o dobrih
stvareh Povsod se lahko kaj nepri-
jetnega dogodi, povsod so možne
napake, vendar o napakah se dosti
piše. Zakaj naj bi enkrat ne govorili
tuđi o dobrih stvareh. Obiskovalci
veselice so bili povečini mladi Iju-
dje, navdušeni za ples in glasbo. Z
veseljem pa je bilo opaziti, da so
bili za pijaco manj navdušeni, izjem
ni bilo veliko.

Bil sem najbližji sosed tega za-
bavnega prostora. Tega organiza-
torji nišo pozabili. Obvestili so me
kaj nameravajo in me prosili, da
temu ne bi nasprotoval. Nisem na-
sprotoval, lahko pa rečem, da sem

se vseeno bal, da bodo nekateri
obiskovalci brezobzirni, zlasti pri
parkiranju avtomobilov. Ko sem
zjutraj po končani veselici šel po-
gledat okoli hiše in na vrt, sem ugo-
tovil, da ni bila napravljena nobena
škoda. Nihče ni zapeljal na vrt ali
travo. V cvetju so vrtnice in druge
rože, vendar nihče ni odtrgal niti
enega cveta. Z veseljem lahko re-
čem hvala vam, ki ste zabavo orga-
nizirali in poskrbeli za red in hvala
vsem številnim mladim obiskoval-
cein. Vsi ste pokazali veliko kultu-
re. Le tako naprej.

Na glasbo se veliko ne razumem,
vendar mislim, da je ansambel veli-
ko prispeval k dobremu razpolože-
nju. Za red na prireditvi so skrbeli
tuđi tovariši s Postaje milice. Nišo
imeli veliko dela. Predvsem pa mi-
slim, da so dobro sodelovali z vod-
stvom prireditve in jim bili v po-
moč.

Če je šla tuđi blagajna tako po
sreči, v kar sem prepričan, trud
mladih ni bil zaman in če bodo še
naprej tako nadaljevali z delom,
borno še drugič kaj lepega slišali o
tej mladihsiki organizaciji, ki je do-
bila priznanje kot najboljša mladin-

• ska organizacija v občini Kamnik.
Janez REMS

Novo priznanje za Zarjo
Kamniško montažno podjetje

Zarja deluje že dobrih dvajset
let. Na začetku so se delavci uk-
varjali predvsem z institucijskim!
in zaključnimi deli v gradbeniš-
tvu, pred štirimi leti pa so se lotili
elektronike. Tu so dosegli že po-
ntembne uspehe, saj so razvili si-
stem protivlomnih in proripožar-
nih naprav, za svoj najnovejši iz-
delek - podvodni telefon pa so
na kranjskem sejmu civilne za-
ščite dobili zlato medaljo.

Kot vsak začetek, je bil tuđi
njihov prvi korak na področju
elektronike težak in kakor sami
priznajo, se je vloženi trud začel
obrestovati žele v zadnjem času.
Pri prehodu na novo področje
dela jim je precej pomagalo
uspešno sodelovanje z Institutom
Jožef Stefan in z Elektrotehno
TOZD Elzas. Z obema partner-
jema so tesno povezani še danes.

Svojo produkcijo so usmerili
predvsem na področje varova-

nja. Zarjine protivlomne in pro-
tipožame naprave, za katere so
bili tuđi že nagrajeni na sejmu
Civilne zašćite v preteklih letih,
so na našem tržišču zolo iskane. S
svojo produkcijo ne morejo za-
dostiti vseh domaćih potreb, za
njihove tovrstne izdelke, se zani-
majo tuđi tuji kupci'.

Tuđi najnovejši proizvod, po-
dvodni telefon, je namenjen va-
rovanju. Izdelan je za potrebe in
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zavaravanje potapljačev; omo-
goča jim brezžično povezavo z
ladjo in deluje do sto metrov glo-
bine. Zarja je tako postala eden
izmed dveh svetovnih proizvajal-
cev te naprave, testiranje pa je
pokazalo, da so njeni izdelki ena-
kovredni tujim, če nišo še boljši.

Letos nameravajo začeti z re-
dno produkcijo telefonov in kot
pravi jo, je za te izdelke na tržišču
veliko povpraševanje. Zaenkrat
se nameravajo usmeriti predvem
v izvoz, saj imajo že sklenjene
dogovore z nemškimi kupci.

Ob uspehih, ki jih delavci do-
segajo, pa misli jo tuđi na priho-
dnost. Se naprej se bodo ukvar-
jali z elektroniko, so odločeni.
Pripravili so že već načrtov - ta-
ko nameravajo usmeriti proi-
zvodnjo na področje elektronske
opreme za potrebe ladjedelniš-
tva. Take naprave smo dosedaj le
uvažali, zato je tu precej možno-
sti za prodajo na domaćem trži-
šču. Drugi nacrt pa vsebuje izde-
lovanje signalizatorje eksploziv-
nih plinov, ki bi opozarjali rudar-
je na nevarnost.

Kot vsaka delovna organizaci-
ja, se tuđi Zarja srečuje s proble-
mi. Pravijo, da sta razvoj in pro-
dukcija tako hitra, da njihova or-
ganizacija tempu komaj sledi.
Drug perec problem pa so pro-
stori. Sedanje kapacitete so mno-
go premajhne, zato razmišljajo o
dodatnih prostorih, ki bi omogo-
čili boljše pogoje za delo in na-
daljnji razvoj.

MATEJAREBAZarjini razstavljeni izdelki na sejmu Civilne zaščite v Kranju

V spornin

Faniki Kratnerjevi
V maju so na kamniških Žalah

pokopali 88-letno Faniko Krat-
narjevo, eno izmed starejših Ka-
mničank, ki bo ostala še dolgo v
spominu mnogih, ki sojo pozna-
li. Njen dom, posebno pa še nje-
na škrinja, ki si jo je dala pred
davnimi leti izrezljati za posled-
nje domovanje, sta ostala praz-
na. Žara s pepelom je bila polo-
žena v grob Katnarjevih - njenih
staršev.

Bila je vsestransko zanimiva in
razgledana ženska. Po pokliču
davčna uradnica, vmespa še pol'
no dejavnosti, ki so dopolnjevale
njen delovni dan. Bila je slikarka
- samorastnica. Njene slike vise
po mnogih domovih in ustanovah
Kamnika. Prej ali slej bodo mo-
rale najti svoje pravo mesto.

Po vojni, ko je bila dramska
sekcija Solidarnosti na višku de-
javnosti, je Fanika kot njena čla-
nica sodelovala pri organizaciji
odrskih scen in kuiis.

Bila je članica Sveta za prosve-
to in kulturo in dobra ppznavalka
narodnega blaga. Za svojo de-
javnost je prejela nagrado Toma
Brejca. Kamnik je poznala do
potankosti in z njim živela od
daljne preteklosti do poslednjih
mesecev, ko jo je začela pestiti
bolezen in šamota. V enem
izmed pišem je zapisala: »Skro-

mni smo, saj od življenja ne za-
htevamo dvorcev in palac, le
znosno zdrav je in dobre ljudi
okoli sebe.« In še zadnje pismo,
v katerem piše: »Punca stara, daj
no daj, napiši to, kar misliš! Ej,
pa je ta starka postala vsa voila
in revna od bolečin, da pri naj-
boljši volji ne gre več kot nek-
daj.« Kot vedno so bili <?d tu
dalje še pogostejši telefonsK • po-
govori v nočnih urah, ko je v
šamoti in duševni stiski ;>kata
človeka, ki bi zapolnil praznino.

XI B.
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Batinanje-
nova športna panoga

Mogoče se bralci ne bodo strinjali s to ugotovitvijo,
vendar je to resnica. Čas, ko se je ta šport razvijal, je
namreč prinesel velike spremembe v pravilih in načinu
igranja. Naj omenim, da imata gostilniško balinanje in
športno balinanje danes malo skupnega.

Na pobudo nekaterih ljubiteljev smo lani ustanovili
v KS-Duplica balinarski klub. Ob ustanovitvi je bilo
včlanjenih 26 občanov, letos maja pa že 47. Članstvo
nenehno narašča, saj se lahko vključijo vsi občani,
starejši in mlajši. Ob tem se pojavlja nov problem, ki
ga bo moral klub čim hitreje resiti. Klub razpolaga z
dovolj rekviziti, edino vprašanje so nova balinišca.

Izvršni odbor balinarskega kluba je izvolil odbor, ki
je zadolžen za pripravo in izgradnjo igrišč. Vendar tega
problema ne bo mogoče resiti, če ne borno dobili širše
podpore od ustreznih organizacij. Člani kluba so pri-
pravljeni, da pripomorejo s prostovoljnim delom, za
čimhitrejšo izgradnjo omenjenih prostorov. Naši želji
oziroma potrebi bo moral prisluhniti svet KS-Duplica,
kakor tuđi DO Stol. Naj omenim, da se s tem športom
ukvarjajo mnogi občani, predvsem pa krajani Duplice.
Upamo, da bodo vodilni organi iz KS, kakor tuđi ostali,
podprli našo željo in nam tuđi priskočili na pomoč.

Balinarski klub »V1RTUS« nastopa od leta 1982

tuđi v 3 skupini ljubljanske podzveze. V to tekmovanje
samo se vključili, kot pravijo nekateri, zaradi športne-
ga užitka. Vendar so igre, katere so naši igralci prikaza-
li na tekmovanju, dobile mnogo večjo vrednost. V
prvem letu tekmovanja smo uspešno končali vse preiz-
kušnje in zasedli drugo mesto v skupnem seštevku
točk. S tem smo se uvrstili v drugo ligo LOBZ. Naj
omenim samo nekaj klubov, ki so tekmovali v tretji
skupini: Zadvor - Ljubljana - Polje, Borec - Ljublja-
na, Partiza - Zalog, Virtus - Duplica, Stožice - Stožice,
Budničar - Količevo, Kodeljevo - Ljubljana. Skupaj je
tekmovalo 10 klubov.

Klub organizira tuđi razna tekmovanja. Letos smo
izvedli tekmovanje v dvojicah. Nastopilo je 12 parov in
to v počastitev prvega maja. Kvaliteta turnirja je bila
zelo visoka.

Konec maja smo začeli odprto prvenstvo v batinanju
in to posamezno. Tekmovanje bo trajalo vse do 4.
julija. Na dan borca bo finalno tekmovanje in približno
ob 18. uri razglasitev rezultatov. Prijavljenih je kar44
ljubiteljev tega športa.

Želja odbora, kakor tuđi ostalih je, da bi v letu 1983
uresničili svojo željo. Pridite na Duplico in vedno boste
dobrodošli.

MARJAN PRELOVŠEK

Olimpiada
strokovnih
smučarskih
kadrov

Letošnjega 12- Interskija - svetov-
ne olimpiade strokovnih smučarskih
kadrov v Italiji - se je kot tehnični
vodja jugoslovanske delegacije udele-
žil tuđi kamniški učitelj smučanja Ma-
rijan Stele; zastopal je Jugoslavijo kot
delegat v mednarodni organizaciji
učiteljev ISIA ter kot član komisije
Interskija za varnost pri poučevanju
tehnike in metodike smučanja. Na
strokovnem smučanju je sodelovalo
3680 strokovnjakov vseh smučarskih
disciplin iz petih celin in 28 držav, ki
so prikazali 18 demonstracij tehnike
in metodike poučevanja ter treniranja
alpskega smučanja, teka in hoje na
smućen ter skokov. Prikazane so bile
najnovejše metode poučevanja, treni-
ranja. Izredno uspešen je bil jugoslo-
vanski nastop - zgodnjega usmerjanja
otrok v alpsko tekmovalno smućanje
pri pripravi, v katerem je sodeloval
tuđi kamniški smučarski strokovnjak
Marijan Stele, ki je svoje izkušnje
posredoval na kamniškem seminarju
učiteljev, vaditeljev in trenerjev smu-
čanja na Kaninu.

SM

Razglasitev športnikov OŠ Toma Brejca
V torek, 14. junija je bila v tektva-

dnid O§ Toma Brejca razglasitev naj-
boljim športnikov, Sportnic in naj-
boljšega športnega razreda za solsko
leto 1982/83.

Iz poročila za to šolsko leto, ki ga je
podala predsednica ŠŠD Tatjana Re-
tar, je razvidno, da so bili mladi de-
lovni. Spregovorili pa so tuđi kritično.
Sekcije nišo delovale po predvidenem
programu, predvsem zaradi premaj-
hnega zanimanja učencev. Največ
problemov je bilo pri rokometu in
odbojki. V rokometu so se neprestano

menjavali trenerji in to se je videlo v
rezultatih. V odbojki pa jih je stalno
spremljala nepripravljenost. Posebej
pa so pohvalili košarkarice, ki so s
svojo voljo in vztrajnostjo dosegle
prvo mesto na občinskem prvenstvu.

Tekmovanje za najboljši razred so
speljali kljub temu, da jih je čas ne-
prestano prehiteval. Vsem je všeč, da
je na soli čim več različnih medrazre-
dnih tekmovanj, ko pa so kateri ra-
zred na občnem zboru zadolžili za or-
ganizacijo posamezne discipline, so
ostali sami. Za naslednje leto je vod-

stvo ŠŠD prepričano, da bodo dogo-
vorjene naloge učenci - športniki tuđi
izpolnili.

S članarino letos nišo imeli težav,
težave pa so se pokazale pri neresno-
sti posameznih razredov. Naslednje
leto bodo na to gledali bolj strogo.
Razred, ki se ne bo udeležil vseh dis-
ciplin, bo izločen iz športnega tekmo-
vanja.

Najboljši športni razredi:
med 5. in 6. razredi je najboljši 6/d
med 7. in 8. razredom si najboljše

mesto delita 8/a in 8/c.
Najboljši športniki in športnice:

- 5. in 6. razred - dekleta
1. Tanja Horvat 6/c, 2. Suzana La-

nišek 6/d, 3. Bernarda Sopotnik 6/b
- 7. in 8. razred
1. Maja Vavpetič 8/a, 2. Maja Po-

tec 8/c, 3. Nataša Zavri 8/a.

- 5. in 6. razred - fantje
1. Miran Kosir 6/c, 2. Peter Dobni-

kar 6/d, 3. Tomaž Novak 6/c.
7. in 8. razred
1. Marko Burja 8/a, 2. Peter Pirš

7/b, 3. Uroš Andič 8/d.
Najboljši športniki in športnice so

prejeli za 1. mesto pokale, za 2. in 3.
mesto pa diplome. Srečali pa se na
skupnem pikniku v Kamniški Bistrici.

Po razglasitvi so najboljši športniki
in športnice odigrali odbojkarsko tek-
mo, v kateri so zmagali fantje z 2:1.

Ob zaključku šolskega leta vsi
učenci naše sole najboljšim športni-
kom in športnicam čestitamo in želi-
mo, da bi bili drugo leto vsaj tako
delovni na športnem področju kot le-
tos ali pa mogoče še bolj.

ŠAŠA MEJAČ, 6/a
OŠ Toma Brejca

Teniske novice
Najprej je treba povedati, da so se

smučarji reprezentanti na kamniških
teniskih igriščih dobro odrezali. Mre-
ža jim ni delala nobenih težav, čeprav
ni niti podobna vratcem na smučar-
skih progah. Posebno sta se izkazala
direktor alpskih reprezentanc Tone
Vogrinec in trener Šparovec, ki je za-
sedel šesto mesto in tako dokazal, da
poleg smučarskih palic dobro obvlada
tuđi lopar. Še bolje se je odrezal Tone
Vogrinec, ki je premagal Freda Kerži-
ča in osvojil drugo mesto. Rezultati:
polfinale: Gaser: Šparovec 9:1
Vogrinec : Keržič 9:4
finale: Gaser : Vogrinec 9:2
V boju za tretje mesto je Keržič pre-
magal Šparovca 9:1.

Kamnik je bil tuđi prirediteli letoš-
njega odprtega prvenstva za mladince
in mladinke. Čeprav Kamničani nišo
dosegli vidnejših uspehov, je razvese-
Ijivo že to, da je letos nastopilo kar
osem mladink iz kamniškega kluba.

Med mladinci do 16 let je zmagal
Draž, član mariborskega Branika, ki
je v finalu premagal Starca (Triglav,
Kranj) 7:6, 6:4.

Pri mladincih do osemnajst let je
zmagal Pivk (Triglav Kranj), ki je
premagal svojega klubskega tovarila
Filipčića z rezultatom 7:5, 7:6. Tek-
movalo je tuđi štirinajst mladink.
Zmagala je Tratnikova (Triglav,
Kranj), ki je premagala* Lebetovo
(Branik, Maribor).

Tekmovali so tuđi pionirji in pionir-
ke, ki so se pomerili na tekmovanju za
slovenski pokal.
Rezultati

pionirji do 12 let - finale: Vehovec
(Slovan) : Denislič (Slovan) 6:1, 6:0
pionirji do 14 let - finale: Breznik G
(Olimpija) : Božič (Branik) 6:1, 6:2.
V tej skupini je dosegel uspeh Kamni-
čan Andrej Šlegl, ki je v polfinalu
izgubil dvoboj z Mariborčanom Boži-
čem.

Pri pionirkah je v mlajši skupini
zmagala Grmova iz kranjskega Tri-
glava, v starejši skupini pa Brandner-
jeva iz mariborskega Branika.

Tuđi veterani so se pomerili na tur-
nirju v Kamniku. V skupini A (vete-
rani nad 45 let) je prepričljivo zmagal
Janez Bogataj, ki je v finalu premagal
Jožeta Lavriča z rezultatom 6:3, 6:4.
Fin,.le je bil torej zares kamniški.

V skupini B (veterani nad 55 let) je
zmagal Velenjčan Polajnar. Nabralo
se je kar precej novic in vse kaže, da
bo tuđi letošnja teniska sezona v Ka-
mniku živahna in zanimiva.

IH.

TRIM TENIS IN
TENISKI TEČAJ

Teniski klub Kamnik pripravlja za
občane Kamnika zanimiv program re-
kracije z namenom, da bi tenis pribli-
žali najširšemu krogu ljudi. Za trim
tenis bodo na voljo igrišča 4. julija od
8. ure dalje, kasneje pa bo na vrsti
piknik s srečolovom. Potrebujete le
copate z gladkim podplatom. Na voljo
bodo trenerji in tekmovalci, ki vam
bodo pomagali pri osvajanju osnov
teniskih vešcin. Vabimo vse, ki bi radi
preživeli prijeten dan na teniskih igri-
ščih.

Teniski klub Kamnik prireja tuđi
letos začetni teniski tečaj za odrasle.
Tečaj bo v torek, 21. 6. torek, 28. 6.
sreda, 22. 6. sreda, 29. 6.
petek, 24. 6. petek, 1. 7.
sobota, 25. 6. sobota, 2. 7.

Za tečaj potrebujete športne copate
z gladkim podplatom in po možnosti
teniski lopar. Cena tečaja s članarino
je 2000 dinarjev, brez članirine pa
1200 dinarjev. Prijave s plačilom
sprejema Miha Resnik (Gostilna Pod
skalco) vsak dan od 18. do 20. do
pričetka tečaja. Vabljeni!

I H .

Smučarski klub Kamnik vabi vse otr,oke občine Kamnik (letniki 1972,
1973, 1974 in 1975), da se vključijo v redno strokovno vadbo tekmo-
valno usmerjenega smučanja. Tekmovalcem je zagotovljeno strokovno
vodstvo, testiranje osnovnih telesnih motoričnih sposobnosti, tekmo-
valno usmerjeni program sole smučanja in tekmovalna aktivnost v
občinskem merilu.

Ekipo bodo vodili učitelji, trenerji in vaditelji smučanja z veljavnimi
strokovnimi licencami na osnovi sodobnih dosežkov in izkušenj jugoslo-
vanske tekmovalne sole smučanja in zgodnjega usmerjanja v tekmo-
valno smer.

Pismene prijave zbira SK Kamnik, Gregorčičeva 2, 61240 Kamnik.
-SM-

Bohinj 83 - taborjenje
»Tabomištvo brez taborjenja ni ta-

borništvo!« Tako vsaj pravijo stari ta-
bomiški mački. No, rudi letos kot že
toliko let doslej, se kamniški tabornik!
odreda Bistriških gamsov ne borno u-
neverili temu pravilu.

Svoje platnene strehe borno posta-
vili pod Rjavo skalo v Bohinju. Letos
bodo taborjenja potekala v treh izme-
nah Od 19. do 29. julija bodo tahorili
taborniki in tabornice, od 30. julija do
7. avgusta medvedki in čebeiice, tretja
izmena, klubovska, pa bo le v prime-
ru, če boidovolj prijavljenih.

In kaj borno delali na taborjenju?
Prirejali homo družabrie večere ob

tabornem ognju, postavljali šotore,
streljali z lokom, risali skice, igrali
»skavtbal«, si kradli zastavo, se vozili
s kanujem in jadrali z jadrnico, plavali
po jezeru, hodili na izlete in biva-
ke,... No, za dolgočasenje vsekakor
ne borno imeli časa. Tuđi letos nam bo
kuhala naša Mami, ki naravnost slovi
po odličnih palačinkah.

ljetos smo nekoliko spremenili pro-
gram dela v TT izmeni, kjer bodo
taborili predvsem starejši taborniki.
Tu homo dali poudarek na družabne
igre in razna srečanja zabavno-tek-
movalnega značaja. Organizirali bo-
rno tuđi izlet na Triglav (za starejše),
mlajši, medvedki in čebeiice pa bodo
obiskali slap Savico

V počastitev dneva vstaje sloven-
skega naroda, 22. julija, bo v Bohinju
že 9. taborniški tek okoli Bohinjskega
jezera (12 km), ki ga organizira tabor-
niški odred Dobre volje iz Ljubljane.
Na teh tekih smo se Kamničani tradi-
cionalno dobro odrezali, letos starta-
mo na šesto zaporedno zmago. Ta tek,
ki je bil na začetku organiziran bolj za
šalo kot zares, je prerastel svoje meje
in je že nekaj let v sklopu bohinjskih
prireditev tek za vse rekreativce - pri-
jatelje zdravega tekanja v naravi.

V teh dneh je propagandna komisi-
ja pri OBG izdala tuđi informator o
taborjenju v Bohinju, v katerem so vsi
podatki, ki utegnejo zanimati tabore-
će: lokacija tabora, cena, programi,
seznam potrebne opreme, dnevni red
in drugo. Preko tega informatorja
starši medvedkov in čebelic lahko do-
bijo jasno sliko, kako bodo njihovi
otroci preživeli lOpočitniških dni. Za
še podrobnejše informacije pa borno
organizirali tuđi informativni sestanek
s starši in taborečimi.

Danes, ko postajajo počitnice pre-
sneto draga stvar, je takšno organizi-
rano preživljanje sole prostih dni, kot
je taborjenje, relativno poceni. Pojeg
tega pa v Bohinju ni, tako kot ob
morju, utrujajoče turistične gneče,
voda za kopanje je, sonce pa tuđi sije
povsod.

Nekdanje skavtske in
gozdovniške organizacije
v Kamniku

Pred kratkim je komisija za založ-
niško dejavnosi pri predsedstvu repu-
bliške konference Zveze tabornikov
Slovenije izdala taborniski priročnik
ORIS RAZVOJA SLOVENSKEGA
TABORN1ŠTVA. Njen avtor Rudolf

W6lle nam v prvem delu opisuje ra-
zvoj skavtskih in gozdovniških organi-
zacij na slovenskem pred drugo sve-
tovno vojno.

V knjigi naletimo tuđi na podatek,
da je Ljubljanski skavtski steg (skavt-
ska enota) leta 1923 taboril v Kamni-
ški Bistrici, to je tuđi prvo taborenje
slovenskih skavtov. Na ta tabor so v
istem času zašli tuđi mladi Kamničani,
ki so se za skavtsko življenje takoj
navdušili in so še v istem letu ustano-
vili svojo skavtsko enoto, ki je štela
trideset članov. Po neuradnih podat-
kih je bila ta enota formalno ustanov-
ljena (z zaprisego) na Starem gradu.

8. decembra 1925 se je skavtska
organizacija preimenovala v Združe-
nje slovenskih tabornikov, po tivedbi
kraljeve diktature leta 1929 pa se ta
organizacija ponovno preimenuje v
Jugoslovansko gozdovniško ligo. V
Kamniku v okviru te organizacije de-
luje Rod skalnih gamsov.
' To pa so tuđi vsi podatki, ki so nam
znani o delu gozdovniške organizacije
v Kamniku. Toda taborniki smo pre-
pričani, da so mnogi od nekdanjih
kamniških gozdovnikov se živi in da
nam bodo lahko pomagali pri raziska-
vi zgodovine taborništva na kamni-
škem pred drugo svetovno vojno.

V ta namen pozivam vse, ki so pri-
pravljeni sodelovati, da svoje osebne
podatke pošljejo na naslov OBG, Tu-
njiška 2a.

Drugi del priročnika govori o po-
vojnem delovanju tabornjške organi-
zacije. Ti podatki so nam že malo bolj
znani, a kljub temu še ne povsem.

Povojno tabomištvo v Kamniku se
je pričelo 14. VII. 1955 z ustanovitvi-
jo Odreda belih gora, ki je 12. VII.
1960, spremenil ime in še danes delu-
je pod imenom ODRED BISTRI-
ŠKIH GAMSOV.

Upamo, da borno s pomočjo starej-
ših občanov Kamnika izpeljali našo
nalogo in s tem prikazali širši javnosti
aktivnost taborniške organizacije v
Kamniku nekoć in danes.

S. D.

Zlet jugoslovansldh
tabornikov

»Taborniki Jugoslavije, od t. do
10. julija 1983 gremo na izlet Zveze
tabornikov Jugoslavije — Večno buci
Sutjeska!«

Tako se glasi poziv vsem jugoslo-
vanskim tabornikom, ki je bil objav-
ljen v 1. številki Zletnega časopisa
(»Novine smotre«).

V jubilejnem letu, ob 40. obletnici
bitke na Sutjeski, se bo na kraju, kjcr
je potekala ta bitka, odvijal Zlet ZTJ.
V okviru te prireditve bodo potekala
razna taborniška tekmovanja, družab-
na srečanja, pa ludi tridnevni marš po
poli, kjer so se od 15. maja do 13.
junija 1943 premikale Titove čete.
Skupni shod vseh tabornikov, tuđi 7,
člannv odreda Bistriških gamsov Ka-
mnik se tx> uddežilo zleta, ho na
Tjentištu, kjer bo glavna slovesnost
ob obletnici bitke na Sutjeski.
VEČNO BUCI SUTJESKA!

A. D

Mini košarka
Povabljeni smo bili na festival mini

košarke v Slivnico pri Mariboru, ker
smo se med prvimi v Sloveniji pričeli
ukvarjati s to športno zvrstjo. Festival
je prispevek mladih košarkarjev k
praznovanju dneva mladosti.

Na festivalu nastopajo ekipe osnov-
nih šol v dveh kategorijah:

- veverice (starost od 9 let)
- cicibani (starost do 12 let).

Tekmovalni rezultat na tekmovanju
ni pomemben, zato pomenijo tekme
le prikaz košarkarskega znanja, ki so
si ga otroci pridobili v nižjih razredih
osnovne sole. Osnovni namen je
privzgojiti ljubezen do te lepe in dina-
mične športne igre.

Mini košarko imenujemo košarki
podobno igro za otroke do 12. leta
starosti, Igra se na posebej prilagoje-
nih košarkarskih napravah, manjšem
igrišču, nižjih kosih in z manjšo ter
lažjo žogo s posebej prilagojenimi
pravili. Razlogi za tako zgoden zače-
tek so gotovo visoke gibalne sposob-
nosti, zato se otroci tuđi najtežjih te-
hničnih elementov igraje naučijo, ve-
liko hitreje kot kasneje. Cilj vadbe ne

srne biti le tekmovalni uspeh. Ta je
drugotnega pomena in je noramalna
posledica kvalitetnega dela. Košarka
naj bo le element, ki pomaga k vse-
stranskemu ravzoju mlađega človeka,
njegovemu zdravju in sreči. Da borno
to dosegli, moramo vsebini, metode in
sredstva prilagoditi učenčevi starosti
in razvojni stopnji. Vaje morajo biti
čimbolj raznovrstne, splošne, s posa-
meznimi elementi koŠarkarske igre.
Zelo pomembno je tuđi, da ima vsak
učenec svojo žogo. Ker se otroci radi
igrajo in tekmujejo, naj bo v vadbo
vključenih čim več štafetnih tekmo-
vanj in raznih elemetnamih igric. Ne
smemo pa pozabiti na pravilno držo, z
mini košarko lahko učenci popravijo
slabo držo, ki jo dobijo pri sedenju v
soli. Ta igra pomaga tuđi pri razvija-
nju tovariških odnosov, zavestne dis-
cipline in samostojnosti. Slednjo pri-
dobijo otroci tako, da sami sodijo in
pišejo zapisnike. Trenerji se morajo
izogibati graj in kazni ter uporabljati v
največji meri le pozitivne ukrepe. Pri
tem pa se morajo zavedati, da trener
ni le učitelj, ampak tuđi vzgojitelj.
Tuđi on lahko pripomore k temu, da
bo današnja mladina, ko odraste, bolj
srečna.

Tekmovanje za
športno značko

V soboto, 22. maja je bilo v športni
hali zelo živahno. Telovadnka je bila
polna predšobkih otrok. Vse je vrve-
lo, treniralo, navijalo in bodrilo.
Predsolski otroci iz vseh enot W O in
KS so se pomerili v tekmovanju v
spretnostih, ki jih zahteva športna
znaau I. stopnjc. Vsem je bflo skup-
no sodelovanje, ne glede na rezultate.

Vsi so hoteli pokazati, kako obvla-
dajo kolo, kotalke in žogo. Iz vsake
skupine otrok so tovarišice izbrale 6
najboljših, ki so sestavljali ekipo; ta je
predstavljala njihovo skupino z zna-
njem, ki so si ga pridobili v programu
male sole. Vsi so se hrabro borili,
nekateri z malo več treme ali manjši-
mi nezgodami. Nekateri so bili kar
premajhni za kolo, vendar so pridno
kolesarili, drugim je delal največ pre-
glavic zadetek koša, kar ni lahka nalo-
ga. Med skupinami W O Anton Me-
dved so bili najbolj uspešni otroci iz
enote Bakovnik z rezultatom 2:08,0,
drugi so bili otroci enot centrala, IV.
skupina s časom 2:10,4, tretji pa tuđi
otrooi iz centrale in sicer III. skupina s
časom 2:20,6. Vseh ekip je bilo 13.

V kategoriji KS so bili najbolj
us[>ešni otroci iz KS Duplica II. s ča-
som 2:26,0, drugi so bili otroci iz III.
skuoine (KS Duplica) s časom 2:28,6

tretji pa otroci iz KS Nevlje s časom
2:32,0. Vseh ekip je bilo 15. Pri tek-
movanju so pomagali člani rokomet-
nega kluba Kamnik. Najboljšim mla-
dim športnikom so podelili lične di-
plome in kolajne.

Telesna vzgoja v predsolski dobi je
temelj zdravi telesni rasti, temelj za
razvijanje psihofizičnih lastnosti pa
tuđi osnova gibalnih navad. Gibanje
je za otroka biološka potreba, zato
moramo vsi nenehno iskati možnosti,
da se otrok brezskrbno vključi v tako
potrebno gibanje.

Otroci zelo radi merijo svoje moči,
spretnosti, zmogljivosti. Vse to lahko
realizirajo na tekmovanju za športno
značko I. stopnje. Program tekmova-
nja za športno značko vsebuje štiri
naloge iz naslednjih psihofizičnih spo-
sobnosti: izleti, plavanje ali smučanje,
kotalkanje ali disanje ali vožnja s ko-
lesom in spretnosti z žogo.

V pripravi na solo dobi vsak otrok
tekmovalno knjižico. Po opravljeni
nalogi, ki jo določa program ŠZ, dobi
otrok v tekmovalno knjižico ustrezno
nalepko, ta štiri opravijenc naloge pa
dobi zlato športno /.načko in diplomo
»dobrega športnika«.

IRENA MARKUŠ
VERA MEJAČ

Na osnovni soli Komenda-Moste
vadijo učenci in učenke od 1. do 4.
razreda že več kot 10 let. Tam so člani
ŠŠD in trenerji sami izdelali in monti-
rali kose na ustrezno visino (2,6 me-
tra). Dva koša pa sta pomična, da se
visina lahko poljubno regulira. Teža-
ve s treniranjem pa so na ostalih šolah
v kamniški občini, saj nikjer nimamo
primernih igrišč. Marsikje v Kamniku
pa bi lahko uredili takšno igrišče.
Predvsem bi bilo to primemo tam,
kjer je veliko otrok, ki si želijo igre -
takšne ali drugačne - nimajo pa
ustreznih pogojev zanjo.

V Slivnici so festival priredili letos
že drugič in sicer ob finančni pomoči
raznih podjetij. Glavni organizator
turnirja je bil magister Adolf Rajtma-
jer, predavatelj košarke na pedagoški
akademiji. On tuđi organizira in stro-
kovno usmerja treniranje najmlajših
na Štajerskem. Pri organizaciji pa je
sodeloval tuđi Boris Majer iz košar-
karskega kluba Maribor.

Tekmovanje je bilo na več lepo
urejenih igriščih ob osnovni soli v
Slivnici. Igrišča so bila prilagojena ra-
zvojni stopnji igralcev. Naša ekipa je
bila sestavljena iz najboljših izgralcev
in vse občine. Imeli smo fantovsko
ekipo, ki jo je sestavljalo 15 tekmo-
valcev in dekliško z dvajsetimi tekmo-
valkami. Obe ekipi sta se zelo dobro
odrezali. Igrali so šest tretjin, izgubili
pa le eno, v kateri so igrali najmlajši.
Pri dekletih so se najbolj izkazale Bo-
žena Plevel (OŠ Komenda-Moste),
Nataša Palma in Esma Livaković (obe
iz OŠ Frana Albrehta). Pri fantih pa
so bili najboljši Igor Barišič, Robi
Plankar in Janko Narat (vsi iz OŠ
Toma Brejca).

Uspeh naših je bil torej velik in
ugotovili smo, da ne zaostajamo za
najboljšimi v Sloveniji v tej kategoriji.

V Slivnici so nas zelo lepo sprejeli.
Vzdušje je bilo res enkratno. Pripra-
vili so tuđi proslavo, v kateri so njiho-
vi učenci prikazali svoje športno zna-
nje. Po končani prireditvi je vsaka
ekipa dobila štirinajst majic za napi-
som Slivnica 83. Program na festivalu
je povezoval ravnatelj OŠ Slivnica.

Za trenerje ekip in klubske pred-
stavnike, ki so spremljali ekipi, bo ta
turnir drgaocena izkušnja za delo vna-

Popravek
V prejšnji številki Kamniškega

občana je bila ob prispevku De-
lovni obračun SK Kamnik objav-
ljena tuđi fotografija, pod katero
pa je bil napaćen podpis. V li-
skarno šino odtlali dve futografi-
ji, zaradi pomanjkanja prostora
pa smo objavili le eno, pod kate-
ro bi se podpis moral pravilno
glasiti: ob koncu delovne akcije.

prej. Prevoz sta omogočila Samou-
pravna interesna telesnokultuma
skupnost Kamnik in Košarkarski klub
Kamnik. Stroške za prehrano pa je
poravna! vsak udeleženec sam. Na po-
ti iz Slivnice smo si v toplicah v La-
škem sprali znoj (seveda najprej pod
tušem) in se osvežili. Mimogrede smo
naučili plivati dva neplavalca.

Tako je mini košarka za otroke to,
kar je za odrasle prava košarka. Še
posebej pomembno pa je spoznanje,
da se otroci ob mini košarkarskih na-
pravah lahko pravilno učijo tuđi naj-
težjih elementov tehnike in taktike
košarke ter v njej polno čustveno do-
življajo. Zato ni čudno, da v svetu
pravijo: »Mini košarka, igra vseh
otrok!«

KARLA KAČ
MARTINA TOMŠIČ

Končala se je plezalna
šola
Konec aprila se je s preizkusom zna-
nja in plezalnimi turami v Vršičih,
Turski gori in Brani, končala letošnja
plezalna šola kamniškega AO. Trajala
je od septembra in je imela 27 teore-
tičnih predavanj, 10 vaj v plezalnem
vrtcu, 15 treningov v telovadnici, 14
enodnevnih, 4 dvodnevne in 2 več-
dnevni turi. V solo se je vpisalo 9
tečajnikov, preizkus znanja jih je
opravilo osem in sicer: Danilo Golob,
Boštjan Grilje, Darja Jenko, Andrej
Nadvesnik, Rado Nadvešnik, Stane
Moćnik, Marko Prezelj in Genadij
Štupar. Solo je vodil Bojan Pollak, v
pomoć so mu bili Janez Benkovič,
čene Berčič, Milan Gladek, Frane
Kemperle, Marjan Kregar, Francc
Malešič, Irena Markui, Mihaela Mo-
žek in drugi člani AO.

"%\ Kamniški občan

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo
občinske konference S2DL
Kamnik - Kamniški občan
je aprila 1981 ob 20-lefhici
izhajanja prejel srebrni
znak OF - Ureja uredniški
odbor - glavna in odgovor-
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi-
hevc - strokovna sodelavka
Vera Mejač - Izhaja dvakrat
mesečno - Naslov uredniš-
tva: Kamnik, Tomšičeva 2,
telefon 831 -311 - tekoči ra-
čun pri OK SZDL 50140-
678-57O39 - Kamniški ob-
čan - Rokopisov in foto-
grafij ne vračamo - Tiska
CGP Delo v Ljubljani.


